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VAN DE REDACTIE  

HET HEK EN DE BRUG (overgenomen) 

Er wordt een verhaal verteld van twee broers, die op aangrenzende 

boerderijen woonden en in een conflict verwikkeld raakten. Het was de 

eerste serieuze breuk in 20 jaar. Altijd zij aan zij, deelden ze het gebruik van 

machines, ze verhandelen samen hun producten en ze deelden arbeid en 

goederen. Toen opeens viel de lange samenwerking stil. Het begon met een 

klein misverstand, dit groeide uit tot een groot geschil en ten slotte ontplofte 

het in een uitwisseling van bittere woorden, gevolgd door maanden van 

stilte. Op een ochtend werd er op de deur van John geklopt. Hij opende de 

deur en een man met een gereedschapskist stond voor de deur. “Ik ben op 

zoek naar een paar dagen werk”, zei hij. “Misschien heb je een paar kleine 

klusjes hier en daar waar ik je mee zou kunnen helpen? “Ja," zei de oudere 

broer. "Ik heb wel een klusje voor je”. Kijk over die kreek naar die boerderij. 

Dat is mijn buurman, en de man die daar woont is mijn jongere broer. 

Maanden terug zat er nog een weiland tussen ons, maar hij nam zijn 

bulldozer en hij maakte een brede sloot tussen ons. Hij heeft dit gedaan om 

mij te pesten, maar ik zal hem wel even laten zien wie hier de baas is. "Zie je 

die stapel hout bij de schuur? Ik wil dat je een hek voor me bouwt, een hek 

van 2 meter hoog", dan hoef ik zijn PLAATS of zijn GEZICHT niet meer te zien!" 

De timmerman zei: “Ik denk dat ik de situatie begrijp. Laat me de spijkers zien 

en ik zal de klus klaren zodat die u bevalt.” De oudere broer moest naar de 

stad, hij stapte in zijn wagen en reed weg. De timmerman heeft de hele dag 

hard gewerkt met meten, zagen en spijkeren. Toen de boer tegen 

zonsondergang terugkwam, was de timmerman net klaar zijn werk. De ogen 

van de boer gingen wijd open! Zijn mond viel open! Er was geen hek! Het was 

een BRUG! Een brug die zich uitstrekte van de ene kant van de brede sloot 

naar de ander! Een mooi stuk werk, leuningen en al, en de buurman - zijn 

jongere broeder - kwam breed lachend naar hen toe, zijn hand uitgestrekt. 

"Je bent nogal een kerel om deze brug te laten bouwen na alles wat ik heb 

gezegd en gedaan. Dank je wel”! De oudste broer wendde zich tot de 

timmerman met zijn gereedschapskist op zijn schouder en zei: “Blijf een paar 

dagen. Ik heb nog wat andere klussen voor je”. “Ik zou graag blijven”, zei de 

timmerman, “maar ik moet nog VEEL meer bruggen bouwen". Romeinen 12: 

16 Weest onderling eensgezind, niet zinnende op hoge dingen, maar voegt 

u in het eenvoudige. Weest niet eigenwijs. 17 Vergeldt niemand kwaad met 

kwaad; hebt het goede voor met alle mensen. 18 Houdt zo mogelijk, voor 

zover het van u afhangt, vrede met alle mensen. 19 Wreekt uzelf niet, 

geliefden, maar laat plaats voor de toorn, want er staat geschreven: Mij 

komt de wraak toe, Ik zal het vergelden, spreekt de Here. 20 Maar, indien 

uw vijand honger heeft, geef hem te eten; indien hij dorst heeft, geef hem 

te drinken, want zo zult gij vurige kolen op zijn hoofd hopen. 21 Laat u niet 

overwinnen door het kwade, maar overwin het kwade door het goede. 

WANDELEN DOOR HET OUDE TESTAMENT (15) 

 
Naar de mp3 van de bijbelstudie door Cees Visser op 

2003-05-21 in de VEG ‘Immanuël’ te Breda  

 

Van de zondvloed tot de roeping van 

Abram 

 
Met deze derde bijbelstudie over de tijd 

na de zondvloed tot aan de roeping van 

Abram ronden we deze periode af.  

 

Een tijd van twee ontwikkelingen: positief en negatief 

 

In die periode zien we twee geestelijke ontwikkelingen. Een 

positieve ontwikkeling vanuit Noach via zijn zoon Sem en zijn 

nakomeling Heber, die doorloopt tot Abram. Tien geslachten 

noemt de Bijbel, misschien zijn het er wat meer geweest, 

maar het is in ieder geval een lijn waarin het geloof in God 

wordt bewaard en uitgebouwd, ook al gebeurt dat in een 

steeds kleiner wordende groep, of slechts in een enkeling. 

Daar gaat God mee door; daar kan God altijd mee door. En 

door zulke mensen loopt dan ook die positieve ontwikkeling 

door.  

Daarnaast is er in die tijd ook een negatieve ontwikkeling 

zichtbaar. Vanuit Cham via Nimrod naar een geestelijk 

dieptepunt bij de torenbouw van Babel. Een lijn waarin de 

bedoeling van Satan tevoorschijn komt, wordt doorgezet en 

waarin helaas het overgrote deel van de mensheid in wordt 

meegezogen. In die zin is die tijd ná de zondvloed wel te 

vergelijken met de tijd vóór de zondvloed. Ook daar zagen we 

twee lijnen: van Adam, via Set en Henoch naar Noach. En die 

andere lijn: via Kaïn naar mannen als Lamech. Ook daar 

beoogt Satan iets. Ná de zondvloed gaat het Satan om meer 

dan vóór de zondvloed. Hij wil méér bewerken dan afval en 

wetteloosheid. Hij moet het deel van zijn legermacht dat ná 

en dóór de zondvloed in de afgrond gevangen zit, zien terug 

te krijgen. En dat gaat niet zomaar. Dat moet hij doen met list 

en bedrog, met een nieuwe aanpak. Hij moet de mensen die 

na de zondvloed leven zo ver zien te krijgen dat zij actief 

worden in de geestelijke wereld. En dan niet zoals bij Henoch 

en Noach in het ‘genade vinden bij God’ en ‘wandelen met 

God’, maar bij mensen die actief worden in de geestelijke 

wereld en ‘van elders binnenklimmen’ (naar Joh.10:1). 

In Nimrod krijgt deze opzet van Satan zijn beslag. We hebben 

daar de vorige keer al bij stilgestaan. Nimrod, de opstandige, 

de oproerige, de eerste machthebber op aarde, die zich met 

bovenmenselijke kracht en macht die hij van Satan ontvangt, 

verheft boven al zijn broeders. We hebben ook gezien dat 

Nimrod met zijn vrouw daarin de afgoderij ontwikkelt, en die 

afgoderij in het leven van mensen introduceert, met hen zélf 
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in het middelpunt. Nimrod en zijn vrouw krijgen macht over 

mensen, ze gaan hen betoveren (vgl. Gal.3:1). Men moet hem 

verheerlijken, hem gehoorzamen, doen wat hij wil. En 

daarmee denkt Nimrod onafhankelijk te worden van God en 

zijn gebod. Dat hij daarmee rechtstreeks in de armen van 

Satan loopt en geheel afhankelijk wordt van hem zal de man 

niet hebben doorgehad. Hij maakt zich een naam op aarde, 

bouwt een stad, vestigt een koninkrijk en krijgt gewoon alles 

voor elkaar. Hij verheft zich boven alles en iedereen en komt 

op een hoogte die nog niet eerder door mensen is bereikt. 

Dat hij daarmee tegelijkertijd (geestelijk) in de diepte komt 

die Satan voor hem bedoelt, zal hij niet hebben beseft. Maar 

daardoor gebeurt wel wat Satan wil.  

Afgoderij in combinatie met hoererij 

In die beginnende afgoderij wordt een trend gezet die je in 

alle latere vormen van afgoderij terugvindt. Bij Nimrod en 

Semiramis wordt iets ingezet dat in alle latere godsdiensten 

of religies wordt overgenomen. Men gaat zich goden en 

godinnen in de hemel voorstellen. Men gaat daar beelden van 

maken. Nimrod vergoddelijkt zichzelf, hij wordt zelf een god. 

Er ontstaan ‘imitaties’ van God, vermengt met allerlei 

menselijke en onmenselijke trekken, vormgegeven in allerlei 

voorwerpen en beelden; je ziet ze steeds weer terug in de 

afgoderij. En waar dat tevoorschijn komt, zie je ook altijd de 

andere dingen die bij die afgoderij horen. Er is altijd sprake 

van onreinheid, van ontucht en hoererij. Niet alleen tussen 

die zogenaamde goden en godinnen in alle verhalen die men 

elkaar daarover vertelt. Niet slechts tussen die goden en 

godinnen en hun zogenaamde kinderen of de bastaards die 

ze dan krijgen, maar ook bij de aanbidders van die goden op 

aarde. Gewijde prostitutie, aan afgoderij gewijde prostitutie. 

Je ziet het overal ontstaan. De Bijbel benoemt het: hoererij 

en afgoderij.  

Afgoderij trekt aan en stoot af 

Je ziet ook vaak dat er misbruik wordt gemaakt van de macht, 

dat er in de afgoderij onderdrukking en willekeur plaatsvindt 

met geweld. Vaak zie je ook dat de moedergodin haar 

kinderen, haar ‘godenzonen’, gaat overheersen, en dat zij de 

macht en de positie van haar ‘man’ overneemt. In dat kader 

spreekt men in veel religies en vormen van afgoderij over de 

koningin des hemels, de godin die het voor het zeggen heeft. 

Terwijl op aarde mannen heerschappij voeren over hun 

vrouwen, zie je in de hemelsferen een compensatie daarvan. 

In de geestelijke wereld heerst de godin. Wonderlijk toch: 

zowel die ontregeling op aarde, alsook die vreemde 

voorstelling in de hemel. Het komt vanuit het rijk der 

duisternis. Het is niet uit God. Het gaat volkomen in tegen de 

wil van God en de door Hem bedoelde verhoudingen. In de 

afgoderij zie je altijd twee dingen gebeuren: aantrekking en 

angst. Men raakt gebiologeerd en wordt ernaartoe gezogen. 

En tegelijkertijd is daar een angst, als een soort afstoting of 

afweermechanisme. Er is nooit vrede. De (af)goden moeten 

tevreden worden gesteld, in een goede stemming komen. 

Men gaat offerdiensten verrichten, rituelen uitvoeren met 

allerlei handelingen die ‘onmenselijk’ (niet van mensen, maar 

van demonen) zijn. Ik schets maar even wat je in de afgoderij 

tegenkomt. Op elk terrein gaat het in tegen Gods bedoeling 

met mensen.  

 

God als huwelijkspartner van de mensheid 

God wil huwen met de mens, met de mensheid. In de hemel 

is geen sprake van vrouwelijk en mannelijk. God wil de plaats 

van ‘man’ en de mensheid mag van Hem de plaats innemen 

als van een ‘vrouw’. En zo het partnerschap gaan invullen. Dat 

huwelijk zal tot in eeuwigheid blijven bestaan. God is een god 

van reinheid en gerechtigheid, van vrede en orde. Van 

normale en gezonde verhoudingen, zonder dat er sprake is 

van overheersing of van willekeur. Voor God hoef je nooit 

bang te zijn, hoe dicht je Hem ook nadert. Je hoeft God niet 

goed te stemmen. Hij is altijd vol van liefde en genade, vol van 

goedheid en licht. Bij God gebeuren ook geen vreemde, 

onvoorspelbare dingen. Hij maakt zijn raad bekend aan zijn 

profeten (Am.3:7) en vraagt de volle medewerking van 

mensen voordat Hij iets gaat uitvoeren. 

Afgoderij is anti-goddelijk 

Afgoderij is anti-goddelijk (anti betekent: tegen God in, of in 

de plaats van God). Bij Nimrod en Semiramis begint het. De 

anti-goddelijke werkingen komen in hen tevoorschijn en 

worden door hen verbonden met Babel, met het koninkrijk 

dat zij vestigen. Satan ondersteunt dit. De sterkste geesten uit 

zijn rijk die nog beschikbaar zijn, worden aan de zijde van deze 

mensen gesteld. Daarmee stellen deze geesten zich met 

Nimrod en Semiramis aan het hoofd van het volk. Ze stellen 

zich in de hemelsferen boven het volk en krijgen door Nimrod 

en Semiramis macht over de mensen die zich onder deze 

heersers op aarde stellen.  

De vijand krijgt grip 

Door die afgoderij krijgt Satan opnieuw grip op het leven, 

denken en bezigzijn van mensen. In dat proces komt dan bij 

Nimrod de gedachte op om in Babel een toren te bouwen. 

Om daarmee in het zichtbare te laten zien hoe het er in het 

onzichtbare voorstaat: Nimrod is de allergrootste, hij torent 

boven alles en allen uit, laat dat duidelijk zijn! Bij de bouw van 

die toren gebeurt er ook iets in de onzichtbare wereld: daar 

gaat Nimrod onder invloed van Satan iets doen, waar alleen 

Satan voordeel bij heeft. Nimrod denkt dat hij er beter van 

wordt, sterker van wordt. Dat zal hem ingefluisterd zijn. Maar 

Satan heeft met die torenbouw in Babel een heel ander doel: 

laat die Nimrod zich maar verheffen en groot maken, laat 

hem maar inklimmen. Laat hem maar opstijgen in de 

geestelijke wereld en daarmee indalen in de diepte van het 
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rijk van Satan en Dood. Laat hem de grootst mogelijke macht 

te verkrijgen die er te bedenken is. Langs die weg wil Satan de 

poorten van het dodenrijk proberen te openen, om de nog 

sterkere geesten, waaronder Belial, uit die afgrond vrij te 

krijgen. Om die opnieuw te mobiliseren nadat ze bij de 

zondvloed immobiel zijn gemaakt en gevangen gezet zijn. 

Dat Satan dit doel voor ogen heeft gehad, zal verborgen zijn 

gebleven voor de ogen van de mensen die zich met Nimrod 

voor die torenbouw gaan inzetten. Ook dat is een kenmerk 

van het duivelse. Satan geeft nooit volledige openheid van 

zaken. Dat is kenmerkend voor het occulte: altijd blijven er 

sluiers hangen. Hoever mensen ook worden ingewijd, hoe 

diep ze ook worden ingeleid, Satan hanteert altijd een 

verborgen agenda. Om wat hij bedoelt, te laten gebeuren. Als 

de bouw van die toren al een heel stuk op weg is, en de 

mensen al een behoorlijk stuk zijn ‘opgeklommen’ - in feite 

zijn ‘afgedaald’ - gebeurt wat Satan al die tijd voor ogen heeft 

gehad. Iets wat Nimrod niet heeft voorzien en de mensen 

rondom hem niet hebben verwacht…  

Babylon: de poort des hemels en de poort der goden 

De poort des hemels gaat open. De naam ‘Babel’ is afgeleid 

van het Babylonische woord bab-ilani: poort der goden. Die 

(duistere) poort in de hemelsferen gaat open. Door de acties 

van Nimrod en de zijnen, door de contacten die zij daarbij met 

het ‘hogere’ aangaan, gaat in de ‘diepte’ de poort der goden 

open. Anders gezegd: de put van de afgrond gaat open.  

De put van de afgrond gaat open 

De mensen denken dat de poort des hemels opengaat, maar 

het is de put des afgronds (vgl. Op.9:1). Zij denken dat ze in 

de hoogte opklimmen, maar ze dalen in de diepte van de 

afgrond af. Ze worden daarin ‘geholpen’ door de geesten die 

hen daartoe aanzetten. Via Nimrod en de zijnen werkt Satan 

zijn boosaardige bedoelingen uit. Doordat die put van de 

afgrond tijdens die doorgaande torenbouw van Babel 

opengaat, komen nog veel sterkere geesten los.  

Occulte grootvorsten komen los 

De allersterkste geesten uit de legermacht van Satan stijgen 

uit die put omhoog; Belial voorop. Ze nemen het over van de 

geesten die Nimrod en zijn mensen hebben geïnspireerd en 

tot deze (occulte) daden hebben aangezet. Ze maken zich 

meester van die mensen. Ze dringen binnen in de hemel van 

de mensen en stellen zich aan het hoofd. Als hongerige 

wolven die een hele tijd niets hebben kunnen doen, als 

occulte grootvorsten die opnieuw actief kunnen worden op 

hun plaats in de legermacht van Satan. Zij dragen het klimaat 

van de afgrond bij zich, ze zijn in zekere zin nog verbonden 

met Apollyon, de engel van de afgrond (Op.9:11).  

 

Belial: verdeel en heers! 

Ze stijgen op, nemen het over en dringen zich in. De situatie 

in hemel en op aarde verandert daardoor totaal. Niét 

voorzien door de mensen; wél bedoeld door Satan. Dit stond 

op zijn verborgen agenda. De boze geesten die uit de afgrond 

opstijgen, storten zich op de mensen … alsof je een stel wilde 

dieren ergens op af ziet rennen. De een pakt die en de ander 

pakt die. Ik vermoed dat Belial er een zekere ‘orde’ in heeft 

aangebracht en zelf zijn handen ‘schoon’ heeft gehouden. Hij 

verdeelt en heerst! Ik denk niet dat hij zich nóg een keer in de 

hemel van een mens heeft ingedrongen, zoals hij dat in de 

voortijd heeft gedaan. Dat doet hij pas in de eindtijd. Na de 

zonde van Adam ziet Belial dat Satan zijn handen schoon 

houdt; in opdracht van Satan moet hij dan de mensheid gaan 

demoniseren. Ik denk dat Belial, nadat hij uit de afgrond is los 

gekomen, dat voorbeeld van Satan volgt, en nu ook zijn 

handen schoon houdt. Hij geeft opdrachten aan de andere 

geesten om bezit te nemen van de mensen.  

Wat ontstaat er dan?  

Er ontstaat daardoor een enorme verdeeldheid onder de 

mensen. Iedere occulte macht neemt bezit van een groep 

mensen en bakent daarmee een eigen ‘territorium’ af. Die 

verdeeldheid betekent het einde van de eenheid die er tot op 

dat moment is geweest. De mensen luisteren niet meer naar 

Nimrod, maar naar de machten die hen nu zélf inspireren. Ze 

doen niet meer wat Nimrod wil, maar gaan doen waartoe ze 

zélf worden aangezet. En als daarin allerlei machten werken, 

gaat dat alle kanten op. Met als gevolg: verwarring alom. De 

mensen begrijpen elkaar niet meer, spreken elkaars taal niet 

meer. Ze worden in allerlei groepen uiteen gedreven. 

Goden zijn er in menigte, zegt Paulus 

Ik denk dat dit stamsgewijs is gegaan. Iedere stam krijgt zijn 

eigen goden: machten die de ontstane afgoderij voortzetten, 

overeenkomend met de oervorm, maar zich nu in velerlei 

gedaanten gaan manifesteren. ‘Goden in menigte’ zegt 

Paulus later (1Kor.8:5). Ze gaan allemaal in tegen God; dat 

blijft gemeenschappelijk. Maar voortaan onder eigen naam, 

met eigen goden en eigen godinnen die bij die groep of stam 

horen en met de mensen verbonden zijn. Voordat die put van 

de afgrond open gaat is er eenheid, onder één heerser: 

Nimrod, bekrachtigd door de geest die hem die macht geeft, 

die machtspositie in de geestelijke wereld toedeelt. Nadat die 

put is opengegaan ontstaan er vele machtscentra, omdat de 

geesten die uit die afgrond opkomen zich meester maken van 

de mensen, hen in allerlei groepen verdelen en over hen als 

‘vorsten’ gaan heersen. 

Vorsten in de geestelijke wereld 

Vele eeuwen later is Daniël in gebed (Dan.10). Gabriël wordt 

dan door God uitgezonden om Daniël te ondersteunen. Hij 
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wordt eenentwintig dagen tegengehouden door de ‘vorst der 

Perzen’. Daar heb je zo’n occulte geest, zo’n grootvorst die 

zich aan het hoofd van een groep mensen, inmiddels een heel 

volk, heeft gesteld. Ik denk dat dit begonnen is bij de 

torenbouw van Babel. Michaël komt Gabriël te hulp; de vorst 

der Perzen wordt daardoor overwonnen. Hierna kan Gabriël 

de boodschap van God aan Daniël overbrengen.  

Het ontstaan van allerlei volken 

Dit gedeelte geeft zicht op wat er in de geestelijke wereld aan 

de hand is. Bij die torenbouw in Babel ontstaan allerlei volken, 

met eigen goden en eigen grootvorsten. Die willen de mensen 

van dat volk geestelijk in hun greep houden en inzetten voor 

het doel dat zij voor ogen hebben. Zo worden de mensen in 

allerlei groepen en volken uiteen gedreven, door de machten 

die zich van die mensen meester maken. Ze verspreiden zich 

vanuit Babel over heel de aarde staat er in Genesis 11:8-9: Zo 

verstrooide de Here hen vandaar over de gehele aarde, en 

zij staakten de bouw van de stad. Daarom noemt men haar 

Babel, omdat de Here daar de taal der gehele aarde verward 

heeft en de Here hen vandaar over de gehele aarde 

verstrooid heeft. 

De schrijver van het boek Genesis geeft aan dat het ‘de Heer’ 

is. Maar onze God doet zoiets niet. Dit is het 

gevolg van het op occulte wijze ‘indringen’ in 

de geestelijke wereld, het gevolg van het 

openen van die poort des hemels, van die 

poort van de afgrond. Hierdoor ontstaat de 

verwarring en de verdeeldheid. Met een 

Hebreeuwse klankspeling duidt het woord 

‘Babel’ op ‘bavel’: verwarring. 

Wereldwijde verspreiding 

Zo worden niet alleen de volken wereldwijd verspreid, maar 

ook de afgoderij. De afgoderij gaat met al die volken mee. De 

goden worden door die volken vastgehouden en aanbeden. 

Dat komt tevoorschijn in hun cultuur, hun religie en hun taal. 

In Babel wordt de bouw van die ‘hemelhoge’ toren niet 

voortgezet, die wordt gestaakt. Maar de geschiedenis leert 

dat er later op vele plaatsen soortgelijke bouwwerken zijn 

verrezen, de zogenaamde ziggurats. Dat zijn terrasvormige 

piramiden, waar priesters op hoog niveau ‘religie’ bedrijven. 

Van vele ziggurats zijn resten gevonden en ik vermoed dat die 

bouwwerken een weergave zijn van die niet-afgebouwde 

toren in Babel. Al die volken hebben geestelijke grootvorsten 

aan het hoofd staan die uit de afgoderij afkomstig zijn. Ook 

de ‘vorst der Perzen’ en de ‘vorst van Griekenland’ zullen 

afgoden zijn geweest; dat kan niet anders (Dan.10:13,20). 

De volheid van zeventig volken uit Genesis 10 

Verwarring lijdt altijd tot verstrooiing, tot onderlinge 

verwijdering. In Genesis 10 somt de bijbel een aantal van die 

volken op. Lang niet alle volken worden daar genoemd. Het 

zijn de volken die aan Israël bekend zijn en die voor Joden een 

bepaalde betekenis hebben. Er worden 

zeventig volken genoemd. Zij duiden op het 

geheel van alle heidenvolken. Het getal zeventig 

kom je vaker tegen in de Bijbel. Jezus stuurt twee 

keer discipelen uit, eerst de twaalf voor de 

stammen Israëls (Luc.9:1) en dan de zeventig die ook buiten 

Israël mogen gaan preken (Luc.10:1). 

De duidelijke lijn van het volk Israël richting de Messias  

Uit deze volkenlijst in Genesis 10 kun je niet zomaar afleiden 

van welke voorvader de huidige volken op aarde afstammen. 

Er is maar één volk waarvan je in de bijbel ziet uit wie het 

voortkomt: de Joden zelf. Die lijn staat helemaal beschreven. 

Van alle andere volken wordt eigenlijk ‘niets’ aangegeven, 

dan alleen dat ze vanuit Babel zich over de hele aarde hebben 

verspreid. Er worden wel richtingen aangegeven, en je kunt 

ook wel vermoedens uitspreken, maar alleen van het Joodse 

volk is de geschiedschrijving zo nauwkeurig geweest dat alle 

voorvaders die naar de Christus hebben geleid, vermeld staan 

in de Bijbel.  

Van de Jafetieten en Chamieten zijn geen geslachtsregisters 

of archieven bewaard gebleven. We kunnen dus niet nagaan 

waar wij zélf vandaan komen, als wij al uit één stamvader 

voort zijn gekomen. Al die volken hebben zich in de loop der 

eeuwen ook nog eens vermengd …  

Alleen de geslachtslijn van de Messias is bewaard gebleven 

en dat is natuurlijk van groot belang voor Joden en ook voor 

ons. Jezus is daadwerkelijk op basis van Gods allereerste 

belofte geboren uit het zaad van Adam, Noach en Abram.  

Een beknopte indeling vanuit Sem, Cham en Jafet 

Je kunt kortweg een indeling maken. Uit Sem zijn de Joden 

geboren, met de Christus als de belangrijkste. Uit Cham 

komen de Kanaänitische volken voort: de volken die het land 

Kanaän hebben bezet en waar Israël zo tegenaan is gelopen, 

toen ze naar dat land mochten gaan. Al die Kanaänitische 

volken komen voort uit Cham. En juist omdat die volken hun 

broeders zouden moeten dienen, verzetten die volken zich 

mét hun afgoden (!) tegen Israël, als Gods volk dat land wil 

binnengaan. En krijgt Israël te maken met alle afgoden van 

die Kanaänitische volken als ze er - na een jarenlange strijd 

onder leiding van Jozua - gaan wonen. Dat is pittig geweest 

voor Israël. Daar zijn ze aan ten gronde gegaan.  

In Genesis 10:1-5 worden de volken genoemd die uit Jafet zijn 

voortgekomen. Zij trekken naar het noorden, naar de 

kustlanden, zegt vers 5. De Statenvertaling heeft: die gaan 

naar de eilanden. Dan moet je begrijpen wat die ‘kustlanden’ 

zijn in de ogen van Israël. De Joden zien alles wat aan de 

overkant van de Middellandse Zee ligt, als een kustland. Dus 

Griekenland, Spanje, Italië, en alles wat daar boven en ten 

westen van ligt, noemen ze ‘kustlanden’.  
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De kustlanden zullen op zijn wetsonderricht wachten 

Jesaja profeteert: de eilanden (SV) of de kustlanden, zullen 

op zijn wetsonderricht wachten (Jes.42:4). Jafet heeft zich 

zeer uitgebreid, de mensen die uit hem zijn voortgekomen 

hebben een groot gedeelte van het aardoppervlak bevolkt. 

Dat komt overeen met de zegen van Noach. Jafet is geen 

tegenstander van Sem. De volken die uit Jafet voortkomen, 

zijn heidenen. Zij mogen in de tent van Sem opgroeien en 

deelkrijgen aan alles wat God door Sem aan mensen wil 

geven. Ik denk dat wij zo’n ‘kustland-bewonend’ volk zijn die 

het wetsonderricht van God hebben ontvangen door alles 

wat ons in Jezus Christus (een nazaat van Sem) is gegeven. 

Volgens Matthew Henry hebben de Jafetieten waarschijnlijk 

heel Europa, Azië en zelfs een deel van Amerika bevolkt. Zij 

staan ‘van-huis-uit’ niet vijandig tegenover Gods volk.  

De nakomelingen van Cham 

Na die eerste vijf verzen worden in Genesis 10 de volken 

genoemd die uit Cham voortkomen. En dat zijn wél vijandige 

volken. De naam Cham betekent: heet, hitte. De volken die 

uit Cham voortkomen verspreiden zich over de hetere 

regionen van de aarde: Afrika. Eén van de zonen van Cham 

heet Kus; die naam betekent: zwart. Wellicht zijn dat de 

zwarte, donkere mensen die je in Afrika tegenkomt: 

Ethiopiërs, Egyptenaren, maar ook Feniciërs en Filistijnen. Ze 

komen voort uit Cham. En natuurlijk ook al die Kanaänitische 

volken die in Genesis 10:15-20 worden genoemd:  

En Kanaän verwekte Sidon, zijn eerstgeborene, en Chet en 

de Jebusiet, de Amoriet, de Girgasiet, de Chiwwiet, de 

Arkiet, de Siniet, de Arwadiet, de Semariet en de Hamatiet; 

en daarna verspreidden zich de geslachten van de 

Kanaäniet. En de grens van de Kanaäniet was van Sidon in 

de richting van Gerar tot Gaza, in de richting van Sodom, 

Gomorra, Adma en Seboïm tot Lesa. Dit waren de zonen van 

Cham naar hun geslachten, naar hun talen, in hun landen, in 

hun volken. 

Allemaal volken die Israël in Kanaän tegenkomt. Van Cham 

stamt ook Nimrod af; laten we hem nog maar eens noemen. 

En Nimrod sticht Babel en Assur. Daaruit ontstaan volken die 

in latere tijden een heel ‘wereldrijk’ stichten. Beide volken 

gedragen zich als ‘aartsvijanden’ van Israël: Assyrië voert het 

tienstammenrijk weg, het tweestammenrijk wordt daarna 

door Babel in ballingschap gevoerd. Van al die ballingen zijn 

uiteindelijk alleen de nakomelingen van Juda teruggekeerd. 

Daaruit is ook de Christus geboren. Waar zijn die andere 

stammen gebleven? Die zijn niet meer op te sporen.  

De zonen van Sem en Heber: Hebreeën 

Tenslotte wordt Sem genoemd in Genesis 10:21. Hij wordt de 

vader genoemd van alle zonen van (H)eber. Wonderlijk hè? 

En aan Sem, de vader van alle zonen van (H)eber, de oudere 

broeder van Jafet, werden eveneens (zonen) geboren.  

Hier staat eigenlijk wat anders. Sem is de broer van Jafet, de 

oudste (daar hebben we al eerder over gesproken). Jafet is de 

oudste, dan komt Sem en dan komt Cham. Maar voor de 

Joden is Sem de belangrijkste; vandaar dat wij altijd naar 

Joodse gewoonte spreken over Sem, Cham en Jafet. Sem 

wordt de vader van alle zonen van Heber. Heber is de 

stamvader van de Hebreeën. Matthew Henry suggereert in 

zijn commentaar dat Heber een godvruchtig mens is geweest 

die niet heeft meegewerkt aan de bouw van die toren in 

Babel. Hij vermoedt dat door deze Heber het Hebreeuws 

bewaard is gebleven. Heber is de vader van de Hebreeën. 

Daardoor is Sem ook de vader van de Hebreeën. Uit die stam 

is Abram voortgekomen. De Hebreeuwse taal is daarom een 

‘heilige’ taal, die waarschijnlijk het minst gedeformeerd is. 

Van alle mensen na de zondvloed heeft Heber het langst 

geleefd: hij wordt 464 jaar. Geen enkele nakomeling van Sem 

wordt zo oud. Abram is een nakomeling van Heber, hij is een 

Hebreeër die de Hebreeuwse taal spreekt. 

Talen van mensen en hun ontwikkeling 

De talen die de mensen van al die verschillende volken zijn 

gaan spreken, hebben zich na die torenbouw van Babel 

steeds verder ontwikkeld. Zolang een taal ‘leeft’, er mensen 

zijn die de taal spreken, ontwikkelt een taal zich. Onze taal 

van nu is behoorlijk anders dan die van honderd jaar 

terug, en die is weer heel anders dan de taal van 

vijfhonderd jaar geleden. Ik denk dat je een boek 

uit die tijd bijna niet meer kunt lezen. Dat heb je 

ook in het Duits. Je hebt oud-Duits, dat is bijna een 

aparte taal geworden. Op een gegeven moment 

wordt een taal niet meer gesproken; daarmee 

houdt de ontwikkeling van die taal op. Het Hebreeuws 

is een ‘dode’ taal en het bijbelse Grieks is ook zo’n ‘dode’ taal, 

het wordt niet meer gesproken en verandert daardoor niet 

meer. Doordat de volken vanuit Babel alle kanten opgaan, 

gaan de talen die zij spreken steeds meer van elkaar 

verschillen.  

Talen hebben dezelfde oorsprong 

De moderne taalwetnschap stelt dat de talen die op dit 

moment in allerlei delen van de wereld gesproken worden, 

een gemeenschappelijke oorsprong hebben. Dat kunnen we 

begrijpen. In Babel was er één taal, was er eenheid. Nadat de 

put van de afgrond is opengegaan en de occulte machten zich 

van de mensen meester hebben gemaakt, daarin groepen 

hebben gevormd en die groepen uit elkaar hebben gedreven, 

zijn die talen steeds meer van elkaar gaan verschillen. 

Sommige zijn gerelateerd gebleven, andere niet. Zo kent het 

Zweeds woorden die sterk lijken op Nederlandse woorden. 

Het Nederlands en Duits vertonen ook een grote 
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verwantschap. Het Fins schijnt gerelateerd te zijn aan het 

Hongaars. Uiteindelijk zijn alle talen terug te voeren op één 

gemeenschappelijke taal. Dat zal de taal zijn die de mensen 

tot aan de torenbouw van Babel hebben gesproken. Of dat 

Hebreeuws is, weet ik niet. Ik denk dat het Hebreeuws de 

minst ‘verbogen’ taal is.  

Demonische invloed op talen  

Zijn alle mensentalen door die occulte werkingen demonisch 

geworden? Nee. Door die invloeden zijn ze ‘afgeweken’ van 

het oorspronkelijke. Daardoor zullen die talen ‘armer’ zijn 

geworden. Vooral wat betreft de woorden en begrippen om 

het mooie van God uit te drukken. Hoe vaak lopen wij in onze 

eigen taal tegen zulke ‘beperkingen’ aan als we God groot 

willen maken. Onze Nederlandse taal schiet dan vaak tekort: 

die is op dat punt wat ‘kaal’ en ‘arm’. Het Engels heeft meer 

woorden; die taal is al wat rijker. Nadat Jezus ons gedoopt 

heeft in Gods Geest, ontvangen we daarin een prachtige 

aanvulling, met eindeloze mogelijkheden om onze Heer te 

loven, te prijzen en te aanbidden: de tongentaal. Om nog 

even terug te komen op het Fins: daarin kun je geen woord 

vinden voor het begrip ‘zoonschap’, omdat het woord ‘zoon’ 

niet bestaat. Dat mag je ook een verarming noemen. Er zijn 

dus wel invloeden vanuit het rijk der duisternis op de talen 

van mensen, maar je kunt niet zeggen dat wij demonische 

talen spreken.  

Invloed van demonen op culturen 

Zijn de culturen van de mensen demonisch geworden? Dat 

hangt ervan af in hoeverre de afgoderij zich met die cultuur 

heeft kunnen verweven en daarin is binnengedrongen. In 

Nederland hebben we niet zo veel te maken met de vormen 

van afgoderij die je in Afrika tegenkomt. Die landen zijn ‘vol’ 

afgoderij. Wij zijn wel eens met broeders en zusters uit Afrika 

meegegaan naar hun eigen dienst. En dan zie je dat zij op een 

bepaalde wijze kunnen zingen, springen en dansen waarvan 

je zegt: dat doet mij ergens aan denken, je ziet dan bepaalde 

invloeden. Nederlanders zijn meer van: doe maar rustig aan, 

doe maar gewoon, dan doe je al gek genoeg. Je zou kunnen 

zeggen: een beetje ‘calvinistisch’… Is dat ook een vorm van 

afgoderij? Die ‘calvinistische’ geest is in ieder geval wél een 

geest die mensen kan onderdrukken en het gedrag van 

mensen kan bepalen. We hebben er dus allemaal mee te 

maken, op welke plaats en in welk volk je ook geboren bent. 

Ieder mens krijgt te maken met machten die in de geslachten 

vóór hem en in het volk waartoe hij behoort een bepaalde 

positie en plaats hebben verworven. Dat is begonnen bij de 

bouw van die toren in Babel. Waar die volken ook heen zijn 

gegaan: die machten zijn met hen meegegaan. Zij hebben - 

door die mensen heen - macht en invloed gekregen op het 

leven van hun nakomelingen.  

 

Satan en Belial staan boven al die goden en godinnen 

Satan en Belial staan bóven al die machten die zich bij de 

volken hebben ingedrongen, bóven die goden en godinnen in 

menigte. Zij zetten die machten in voor hun wetteloos en 

verdervend werk in mensen. Belial belaagt ons met machten 

die in onze voorgeslachten, in onze cultuur, in onze streek 

werken. In Afrika maakt hij gebruik van de machten uit dat 

land, naar die gewoonte en die cultuur. In Afrika hebben 

mensen geen last van het calvinisme, dat bestaat daar niet. 

Daar werken andere occulte grootvorsten. Zodra mensen zich 

bekeren en naar de wil van God willen gaan leven, gaat Belial 

hen tegenwerken met inzet van de machten die in hun volk, 

land, streek, geslacht en familie werkzaam zijn.  

Spiritual mapping? 

Die heersende, en vaak occulte geesten over volken, landen, 

streken en geslachten zijn er; dat is een feit. Maar ga er geen 

‘aardrijkskunde’ mee bedrijven door bijvoorbeeld op de kaart 

van Nederland aan diverse gebieden bepaalde geesten toe te 

delen. Dat wordt tegenwoordig wel gedaan; men noemt dat 

spiritual mapping. Als je dan in een bepaalde plaats op de 

kaart een gemeente wil stichten, ga je eerst de strijd 

aanbinden met de machten die boven die plaats staan en in 

die plaats heersen. Daarmee draai je de zaak om. Krijg je dan 

nooit te maken met de occulte machten uit die streek? Jawel. 

Als je in de plaatselijke gemeente met mensen uit 

verschillende streken optrekt, dan kom je wel eens dingen 

tegen waarvan je denkt: die zijn verbonden met de streek 

waar deze mensen vandaan komen. Dán kun je samen met 

hen, in de gemeente, die specifieke geesten ook aanpakken, 

en als dat nodig blijkt te zijn ook de ‘verbinding’ met Belial 

doorbreken.  

De koningin des hemels 

Belial staat als grootvorst in de legermacht van Satan ook 

boven de ‘koningin des hemels’, waar in de profetenboeken 

sprake van is (bijvoorbeeld Jeremia 44:25). De koningin des 

hemels is een geest uit de afgoderij. Die heeft zich voor het 

eerst als zodanig gemanifesteerd bij Nimrod en Semiramis. 

Over die geest is de laatste tijd eveneens veel te doen. Ik denk 

dat we ook hierin voorzichtig moeten zijn en ons niet in 

verwarring moeten laten brengen, want heel vaak komt er in 

de aanpak van deze geest een benadering tevoorschijn die 

niet overeenkomt met waar de Heer ons tot hiertoe zicht op 

heeft gegeven. Zo goed als we niet opeens een macht boven 

Breda moeten gaan binden, of de strijd tegen de macht boven 

Rusland moeten oppakken, zo moeten we ook niet ineens 

met deze dingen aan de gang gaan. Bestaan er dan geen 

koninginnen des hemels? Ongetwijfeld. Niet als een 

geestelijke ‘koningin’, maar als een geest uit de afgoderij die 

zich in een land, een volk, of in een groep mensen heeft 

ingedrongen. Denk aan landen met veel afgoderij. Denk ook 

aan gebieden waarin het Rooms-Katholicisme bepalend is, 
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waar Maria gezien en aanbeden wordt als de koningin des 

hemels. Daarin heeft zich een occulte grootvorst kunnen 

nestelen en verheffen, die grote invloed heeft gekregen in het 

leven van gelovigen. 

Belial: grootvorst onder Satan 

Niet iedereen heeft met zo’n koningin des hemels te maken. 

Je hoeft er in je leven met de Heer ook niet naar ‘op zoek’ te 

gaan. Als je de Heer blijft volgen op de weg door de hemelen 

heen, kom je die geesten op een bepaald moment tegen. Ze 

staan dan onder aanvoering van Belial tegen je op om je op 

die weg te blokkeren. Lees hier meer over in de Studiebladen 

59 t/m 62, of in het boek De strijd tussen licht en duisternis, 

hoofdstuk 7. 

Laat je niet in verwarring brengen. Laten we doorgaan in de 

dingen die de Heer ons in zijn gemeente heeft geopenbaard 

en nog zal openbaren. Hij geeft ons op het juiste moment licht 

op de geesten en werkingen die voor ons aan de orde zijn. 

Dan slaan we geen ‘slag in de lucht’. Dan bemerken we: Heer, 

U leidt ons dieper Gods koninkrijk binnen, U voert ons 

hogerop, in logische orde en langs rechte wegen. U gaat uw 

werk in ons voltooien. Daardoor zal ook het zevende zegel 

opgaan, en zullen wij alle vijanden overwinnen die tegenover 

ons staan. Dan zullen we ook Belial passeren (overwinnen). 

Heer, wij willen U ten volle leren kennen en geheel vervuld 

worden van U.  

Geweldig perspectief! 

Zo zullen we met de Heer alle gevolgen van die torenbouw 

van Babel mogen terugdraaien, allereerst in ons eigen leven. 

Uiteindelijk zullen we de hele wereld in het duizendjarige rijk 

kunnen zuiveren van al die machten die in al die volken en in 

al die mensen hun plek hebben veroverd en door de eeuwen 

heen hun machtspositie hebben behouden. Ze zullen van die 

plaats worden verdreven; de aarde zal vol worden van de 

heerlijkheid van God. Daar wil de Heer ons voor gebruiken. 

Dat is geweldig! Prijs de Heer! (wordt vervolgd). 

Noot van de auteur: De links naar de ‘Studiebladen’, de serie boeken over 

‘Gods plan met mensen’ en het ‘Overzicht Oude Testament’ werken voor alle 

lezers van Hoger-op. Ze verwijzen naar het openbare deel van de website van 

VEG Immanuël Breda. Dat geldt niet voor de links naar de mp3’s van de 

’Bijbelstudies Oude Testament’. Die bestanden staan in een afgeschermd 

deel. Om die mp3’s te kunnen beluisteren is een EENMALIGE REGISTRATIE 

nodig op https://veg-immanuel-breda.nl/mp3s/inloggen-registreren-voor-

mp3/. Je ontvangt een ‘media-account’, met toegang tot alle beschikbare 

mp3’s en mp4’s. De ‘Bijbelstudies Oude Testament’ vind je op https://veg-

immanuel-breda.nl/mp3s/mp3-sets/?set=OT&titel=Oude%20Testament 

Heb je een verlangen naar meer van de Heer? 

Het is een kleine moeite om jezelf 1x te registreren voor deze website, om een 

verborgen schat aan bijbelstudiemateriaal binnen je bereik te krijgen!  We 

zijn blij dat we in ‘Hoger-op’ nu 15 studies ‘Wandelen door het Oude 

Testament’ hebben kunnen publiceren van de auteur Cees Visser en met de 

enorme hulp van Corrie Kuster die de studies vanaf de mp3’s uittypt. Het is 

goed om te weten dat vanaf OT-149 de studies ook via video (mp4) te zien 

zijn. Het is duidelijk dat het pittige studies zijn, waarbij je af en toe flink mag 

‘herkauwen’, maar ze zijn zeker de moeite waard. Daarin krijg je een beter 

begrip van en inzicht in Gods plan vanuit de schaduwen van het Oude 

Testament. De verschenen studies OT in artikelvorm staan - behalve in Hoger-

Op - nu ook op de website van de VEG ‘Immanuël’ te Breda: zie: https://veg-

immanuel-breda.nl/nieuws/bijbelstudies-ot-op-schrift/ en https://veg-

immanuel-breda.nl/onderwerp/wandelen-door-het-oude-testament/ Doe er 

je voordeel mee! Van harte aanbevolen! (red.). 

GODS PLAN MET MENSEN 
Aanbieding van alle 5 boeken tegelijk 
 
Door Douwe Doornbos 

NU bij Uitgeverij Phos voor € 49,50 
Door Cees Visser, voorganger VEG Immanuël, Breda 

Alle vijf delen van de serie 'Gods plan met 
mensen' tegen een voordelige serieprijs. Als u 
alle vijf boeken tegelijk aanschaft, profiteert u 
van een aantrekkelijke korting ten opzichte van 
de prijs die u zou betalen als u elk boek 
afzonderlijk zou kopen. De serie bestaat uit: 

• Deel 1 - De schepping van de mens 

• Deel 2 - De strijd tussen licht en duisternis 

• Deel 3 - De komst van Jezus Christus 

• Deel 4 - Het werk van Jezus Christus 

• Deel 5 - Openbaring van Jezus Christus 

Samen ruim 1100 pagina’s, te bestellen op www.phos.nl 

 

GEDICHT 

Een groeiproces 

                 U Heer, U ziet in ons datgene 

                    wat wij vaak zelf niet zien. 

                    Het goede van U is in ons aanwezig. 

                    Soms nog niet ontkiemd. 

                   Als dan uw heilrijk woord als 

                  levend water tot ons komt 

              ontluiken wij. 

       Dan groeien wij. 

    Eerst de halm. 

   Daarna de aar 

    en dan het volle koren. 

      Onafscheidelijk,  

        steeds dichter bij elkaar. 

Marry Koster-Broek 

https://veg-immanuel-breda.nl/onderwerp/studiebladen/
https://veg-immanuel-breda.nl/boeken/de-strijd-tussen-licht-en-duisternis/
https://veg-immanuel-breda.nl/mp3s/inloggen-registreren-voor-mp3/
https://veg-immanuel-breda.nl/mp3s/inloggen-registreren-voor-mp3/
https://veg-immanuel-breda.nl/mp3s/mp3-sets/?set=OT&titel=Oude%20Testament
https://veg-immanuel-breda.nl/mp3s/mp3-sets/?set=OT&titel=Oude%20Testament
https://veg-immanuel-breda.nl/nieuws/bijbelstudies-ot-op-schrift/
https://veg-immanuel-breda.nl/nieuws/bijbelstudies-ot-op-schrift/
https://veg-immanuel-breda.nl/onderwerp/wandelen-door-het-oude-testament/
https://veg-immanuel-breda.nl/onderwerp/wandelen-door-het-oude-testament/
http://www.phos.nl/
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VAN DE PIONIERS 

DE BRIEF VAN PAULUS AAN DE KOLOSSENZEN (7) 

Beknopte kanttekeningen 

Door J.E. van den Brink 

(Kolossenzen 4:2-6 

2,3 Volhardt in het gebed, weest 

daarbij waakzaam en dankt en bidt 

tevens voor ons, dat God een deur 

voor ons woord opene, om te spreken 

van het geheimenis van Christus, ter wille waarvan ik ook 

gevangen zit. 

Paulus spreekt opnieuw de hele gemeente aan. Hij zegt: ‘Blijf 

bidden!’ Zoals hij ook de Efeziërs aanmoedigt: 'bidt daarbij 

met aanhoudend bidden en smeken bij elke gelegenheid’. 

(Ef. 6:18). Bidden betekent actief zijn in de hemelse gewesten. 

Daar vinden we kracht, vreugde en vrede. Daar is onze 

gemeenschap met de Heer. Daar voeren we onze strijd tegen 

de boze geesten en van daaruit bekijken we de situaties, 

waarmee we hier op aarde in aanraking komen. De apostel 

spoort aan om door te gaan met bidden, dat wil zeggen, niet 

over te schakelen naar een andere, aardse visie of naar 

natuurlijke oplossingen. Hij spoort ook aan om waakzaam te 

zĳn: 'daartoe wakende met alle volharding en smeking voor 

alle heiligen’ (Ef. 6:18). Dat wil zeggen dat we de boze in de 

gaten moeten houden en onze zintuigen moeten trainen in 

het onderscheiden van geesten, van goed en van kwaad, 

zodat we de boze tijdig uit ons eigen leven kunnen weren en 

ook op de bres kunnen staan voor onze kinderen en voor onze 

broeders en zusters. We lezen met de 'Korte Verklaring’: 

‘Weest waakzaam daarbij met dank!’ Elk kind van God heeft 

overvloedige redenen om dankbaar te zijn voor zijn redding, 

verlossing, vervulling, genezing en voor iedere overwinning 

die in de hemelse gewesten is behaald. Ook bij onze 

gemeenteleden moet deze dank deel uitmaken 

van hun gebed. Paulus vraagt, wanneer de 

Kolossenzen bezig zijn in de hemelse gewesten, 

om ook de verspreiding van het evangelie dat 

door hem wordt gepredikt, bij God onder de 

aandacht te brengen. Ze moeten vragen of de 

Heer voor hem een deur wil openen, dus om 

kansen te creëren, zodat hij mensen het 

evangelie kan brengen. Hij zit gevangen en 

daarom is het voor hem moeilijk om mensen te 

bereiken.  Toch wil hij doorgaan met de 

opdracht die de Heer hem heeft gegeven - de 

prediking van het mysterie (geheimenis) van 

het Koninkrijk der hemelen en het plan van God - en deze dan 

uit te voeren en voort te zetten.  

4  Dan zal ik het zó in het licht stellen, als ik het behoor te 

spreken.  

Paulus is een gezant of ambassadeur van het evangelie van 

het Koninkrijk van God, maar hij zit gevangen in fysieke 

ketenen (Ef. 6:20). Ondanks deze fysieke belemmeringen wil 

hij het evangelie verspreiden, zoals het hoort. Wanneer dit 

gebed tot God wordt gericht, zal het resultaat voor hem niet 

uitblijven en zal de apostel ondanks zijn ketenen toch dit 

bevrijdende en prachtige evangelie helder en duidelijk uiteen 

kunnen zetten. Zijn gevangenschap is een beproeving 

vanwege het Woord (Mat. 13:21).  

 

5 Gedraagt u als wijzen ten opzichte van hen die buiten 

staan, maakt u de gelegenheid ten nutte. 

 

Paulus geeft nog wat adviezen over hoe we om moeten gaan 

met mensen die geen deel uitmaken van onze gemeenschap. 

We moeten wijs zijn in onze interacties, wat betekent dat we 

onze kennis op een effectieve manier gebruiken, zodat de 

niet-gelovige er niet door wordt afgestoten, maar er profijt 

van heeft. Zo is het bijvoorbeeld niet verstandig iemand het 

evangelie op te dringen. We moeten echter wel de 

gelegenheid aangrijpen en ‘tijd kopen’, of optimaal benutten. 

Net als een slimme handelaar moet de gelovige het juiste 

moment afwachten om het evangelie te ‘verkopen’. Wanneer 

men de kans benut om het evangelie te verspreiden 

beschermt men ook zichzelf tegen de invloed van de 

buitenwereld. 

 

6 Uw spreken zij te allen tijde aangenaam, niet zouteloos; 

gij moet weten, hoe gij aan ieder het juiste antwoord moet 

geven. 

  

De apostel Paulus geeft de leden van de gemeente advies 

over hoe ze zowel medestanders als tegenstanders moeten 

benaderen in hun communicatie. Hun woorden moeten altijd 

afkomstig zijn vanuit een hart waarin het Koninkrijk van God, 

met zijn vrede, blijdschap en gerechtigheid, aanwezig is. Het 

moet altijd fijn zijn om naar te luisteren. Het woord 

'aangenaam’ is de vertaling van het Griekse woord 'charis', 

wat genade betekent. Uit hun woorden moet blijken dat Gods 

genade in hen woont. Ze spreken dan 'woorden als van God' 

(1 Petr. 4:11), opdat zij die het horen 'genade’ ontvangen (Ef. 

4:29). De woorden van een christen moeten doordrenkt zijn 

van Gods genade, net zoals zout het voedsel doordringt en 

smaak geeft. Als onze gedachten zijn afgestemd op de heilige 

Geest die in ons woont, zal Gods Geest ons altijd het juiste 

antwoord inspireren, zoals de Heer zegt: 'Maar zegt wat u in 

die ure gegeven wordt want gij zijt het niet, die spreekt, 

maar de heilige Geest’ (Marc. 13:11). Dit stelt ons in staat om 

het ‘zout der aarde’ te zijn (Mat. 5:13) (Wordt vervolgd). 

(klik de foto voor info) 

Paulus in de gevangenis 

https://primary.jwwb.nl/public/w/p/i/temp-uxehswkgreqkpiqsbyuv/pionier-jevdbrink-leven-high.jpg
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DE OPNAME VOOR DE GROTE VERDRUKKING IS 
EEN ONGEGRONDE AANNAME (3-slot) 

Door Piet Guijt 
 
Inhoudsopgave  

8. Misverstanden m.b.t. de opname 
9. Weerlegging van enkele 
argumenten om de zgn. opname te 
verdedigen 
10. Conclusie 
11. Literatuur  

8. Misverstanden m.b.t. de opname 

Als men literatuur over de vermeende opname vóór de grote 

verdrukking leest, dan valt op dat er heel wat verkeerde 

relaties gelegd worden en dat diverse teksten bij nader inzien 

geen argument vormen voor die opname. We noemen enkele 

voorbeelden en enkele teksten.  

In een boek (6) worden opname vóór de grote verdrukking en 

opstanding heel vaak in één adem genoemd. Maar dat is ten 

onrechte, want die twee kunnen niet samengaan. Immers de 

opstanding uit de doden, en ook onvergankelijk opgewekt en 

veranderd worden en opgenomen worden in heerlijkheid 

vinden pas plaats bij de wederkomst van Jezus.  

Ook blijkt dat enerzijds ‘verdrukkingen’ en anderzijds ‘Gods 

oordeel’ (toorn van God, toorn van het Lam, komende 

toorn) (o.a. Rom. 1:18; Ef. 5:6; 1 Thess. 1:10; 5:9; Openb. 6:16; 

19:15) niet goed van elkaar worden onderscheiden. Het zijn 

echter verschillende zaken. Immers, de verdrukking is de 

vervolging van christenen door demonische machten, en ook 

kan worden gedacht aan bijv. toenemende problemen 

(droogte, branden, overstromingen, stormen, etc.) door 

klimaatverandering, terwijl Gods eindoordeel de uitein-

delijke afrekening is met de ongehoorzaamheid, het kwaad.    

Teksten die aangeven dat wij verlost zijn van de komende 

toorn en de toorn van het Lam gaan dus niet over het 

ontsnappen aan de grote verdrukking door een zgn. opname 

(dus deze teksten geven ook niet aan dat wij worden 

opgenomen vóór de grote verdrukking), maar gaan over het 

verlost zijn van Gods eindoordeel. Door geloof in Jezus 

ontsnappen we dus niet aan verdrukkingen, maar zijn wij als 

ware christenen er wél tegen bestand door de kracht van 

Gods Geest die in ons is. Zoals al aangegeven, waarschuwt het 

Nieuwe Testament vaak voor verdrukkingen en zegt het hoe 

we ons moeten opstellen! De grote ontsnapping betreft dus 

niet de zgn. opname vóór de grote verdrukking maar het 

ontkomen aan de hel (poel van vuur), dus aan het eeuwige 

oordeel.  

Sommige christenen menen dat de roeping en uitverkiezing 

van de gemeente slechts een ‘tussentijd’ is in Gods plan met 

de wereld (mensheid). En deze tussentijd zou eindigen met 

‘het geheimenis’ van de opname van de gemeente vóór de 

grote verdrukking, waarna de Here God ‘de draad met Zijn 

verbondsvolk Israël opneemt’ en voleindigt (14). De 

gemeente van Jezus Christus is echter géén tussenfase maar 

de slotfase van Gods heilsplan “opdat thans door middel van 

de gemeente aan de overheden en de machten in de 

hemelse gewesten de veelkleurige wijsheid Gods bekend zou 

worden, naar het eeuwige voornemen, dat Hij in Christus 

Jezus, onze Here, heeft uitgevoerd” (o.a. Ef. 3:10-11, NBG). 

Ook Joden die in Jezus geloven, zijn lid van de gemeente van 

Jezus Christus, en dus geen aparte groepering. Er is maar één 

kudde, bestaande uit wedergeboren Joden en wedergeboren 

niet-Joden, onder één Herder (Joh. 10:16). Immers, in het 

nieuwe verbond in het bloed van Jezus is er maar één 

reddingsmogelijkheid die God biedt, namelijk dat Jood en 

niet-Jood worden opgeroepen om Jezus Christus als hun 

Verlosser (Joh. 3:16) aan te nemen en een kind van God te 

worden en dus lid te worden van de gemeente van Jezus 

Christus. God heeft één reddingsplan, namelijk voor 

de gehele mensheid.  

In zijn 40-delige videoserie (9) over het boek Openbaring die 

nu ook als boek ‘Zie, Ik kom spoedig’ is uitgegeven doet Wim 

Grandia een poging om de opname vóór de grote verdrukking 

te beargumenteren. Maar bij nader inzien zijn deze pogingen 

eenvoudig te weerleggen. De al eerder besproken tekst 

1 Thess. 4:17 slaat niet op de opname vóór de grote 

verdrukking, maar op de situatie bij de wederkomst van de 

Heer. Dat er volgens Openbaring 4 al gelovigen in de hemel 

zijn, noemt Grandia (9) een bewijs van de opname vóór de 

grote verdrukking. Maar Grandia ziet over het hoofd dat wij 

als gelovigen in geestelijke zin nu al in de hemel (geestelijke 

wereld/hemelse gewesten) zijn! (Ef. 2:6). Als wedergeboren 

kinderen van God zijn we nu toch al hemelburgers, ook al 

leven we nog op aarde? “Want wij zijn burgers van een rijk 

in de hemelen, waaruit wij ook de Here Jezus Christus als 

Verlosser verwachten” (Fil. 3:20, NBG).  

Ook al wijst Wim Grandia (9) erop dat de opname iets anders 

is dan de wederkomst, en noemt hij enkele verschillen (bijv. 

opname onzichtbaar, wederkomst zichtbaar; bij de opname 

komt Jezus nog niet op aarde, bij de wederkomst komt Hij wél 

op aarde), dan is dat nog geen enkel argument voor 

het bestaan van die opname vóór de grote verdrukking, want 

die opname is er helemaal niet! Die wordt door hem alleen 

maar verondersteld! Ook anderen (14) willen wijzen op het 

onderscheid tussen de opname en de wederkomst maar 

motiveren dat ten onrechte met een vermeend onderscheid 

tussen Gods plan met Israël en Gods plan met de gemeente, 

terwijl God maar één plan heeft, namelijk redding van 

mensen door persoonlijk geloof in Jezus.   
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9. Weerlegging van enkele argumenten om de zgn. opname  

    te verdedigen 

Nu volgen nog enkele voorbeelden van Bijbelteksten die ten 
onrechte worden genoemd als argument voor de opname. 

Men wijst soms op Joh. 14:2-3, NBG) waar staat: “In het huis 
mijns Vaders zijn vele woningen - anders zou Ik het u gezegd 
hebben – want Ik ga heen om u plaats te bereiden; en 
wanneer Ik heengegaan ben en u plaats bereid heb, kom Ik 
weder en zal u tot Mij nemen, opdat gij zijn moogt, waar Ik 
ben”. Dit gebeurt niet bij de opname vóór de grote 
verdrukking, maar pas bij de wederkomst van de Heer aan het 
eind van dit tijdperk. (Ook al is het zo dat we nu al in de geest 
met de Heer verbonden zijn en onze wandel hebben in de 
hemelse gewesten.) 

Volgens sommigen (9) zou Openb. 4:1 (NBG) (“er was een 
deur geopend in de hemel ….en een stem zei: Klim hierheen 
op en ik zal u tonen, wat na dezen geschieden moet”) wijzen 
op de opname van de gemeente. Dit is echter een misvatting. 
Immers, nadat Johannes de zeven gemeenten besproken 
heeft, krijgt hij een visionair kijkje in wat er in de hemelse 
gewesten, dus in de geestelijke wereld, zich in de eindtijd 
(heel ruim: de tijd tussen Pinksteren en wederkomst van de 
Heer) zal gaan afspelen, namelijk de strijd tussen de ware en 
de valse gemeente! Ook ‘Klim hierheen op’ is dus geen 
argument voor de zgn. opname vóór de grote verdrukking. 
Want allereerst betreft het opklimmen een actie van 
Johannes zelf (de gelovige moet zélf actief worden in de 
geestelijke wereld) en dus niet een passief opgenomen 
wórden. Bovendien gaat het om een visioen in de geest, want 
met zijn lichaam is Johannes nog steeds op Patmos. Ook Fil. 
3:21 wordt soms genoemd als argument voor de opname 
vóór de grote verdrukking. Echter, het gaat in deze tekst 
erover dat bij de wederkomst van Jezus ons vernederd 
lichaam veranderen zal, en wij een verheerlijkt lichaam zullen 
ontvangen.  

Sommigen (6) menen dat Jezus in Matt. 24:40-42 de opname 
vóór de grote verdrukking beschrijft. Maar deze teksten gaan 
over de situatie bij de wederkomst van de Heer. 

Iemand (14) schreef: “Na de opname van de gemeente kan 
voor Israël de laatste jaarweek beginnen (Dan. 9:27). Dan 
pakt God de draad met Israël weer op”. Dit is een nogal 
vreemde opmerking. Immers God heeft al sinds de 
opstanding van Jezus uit de dood de draad met Israël 
opgepakt (zie bijv. Hand. 1:8), maar helaas willen vele Joden 
nog steeds niets van Jezus horen. Bovendien is de vraag hoe 
dat ‘oppakken van de draad’ in de laatste jaarweek te rijmen 
is met de opvatting van vele anderen dat de grote 
verdrukking vooral op de Joden gericht zal zijn, dit tot 
verbazing en droefheid van Henk Binnendijk (2) die verzucht: 
“Heeft Israël dan nog niet genoeg gehad?” 

Tot slot vragen wij ons af waarom er een opname vóór de 
grote verdrukking nodig zou zijn als er door volmaakte liefde 
geen vrees meer is (1 Joh. 4:18), dus ook geen vrees voor een 
komende verdrukking. Het is overigens opmerkelijk dat 
Johannes in zijn drie kleine brieven nergens over een opname 
schrijft, terwijl hij degene is die het meest uitgebreid schrijft 
over de antichrist. En omdat men een opname vooraf wil 
laten gaan aan het openbaar worden van die antichrist, zou 
men verwachten dat Johannes dat verband in zijn brieven zou 
hebben aangegeven. Maar dat is niet te vinden (13). 

10. Conclusie  

Wie diverse boeken (o.a. Het mysterie van de Opname en De 
opname komt voor de grote verdrukking van Jaap Dieleman) 
(5,6) over de zgn. opname vóór de grote verdrukking leest, zal 
bij nadere analyse ontdekken dat in het betoog fundamentele 
fouten/misverstanden aanwezig zijn die de bodem onder de 
visie over die vermeende opname geheel wegnemen. Vele 
argumenten kloppen niet en zijn dus te weerleggen, en heel 
vaak zien we dat men de fundamentele fout maakt dat men 
gebeurtenissen die pas bij de wederkomst van de Heer zullen 
plaatsvinden, koppelt aan de opname vóór de grote 
verdrukking. Ook al bedoelen de verkondigers van de zgn. 
opname vóór de grote verdrukking dat te kunnen baseren op 
Bijbelteksten, Henk Binnendijk (2) noemt de theologie over 
de opname van de gemeente egoïstisch, en die zgn. opname 
(“de blijde boodschap dat wij als christenen de grote 
verdrukking niet hoeven mee te maken, want daaraan 
voorafgaand komt de Heere Jezus ons immers ophalen en 
brengt Hij ons naar de hemel”) een sprookje dat is 
uitgevonden in Amerika. Het woord ‘sprookje’ klinkt nogal 
onschuldig, maar helaas gaat het om een zeer ernstige 
misleiding van christenen in de eindtijd. Het verwachten van 
een toekomstige opname vóór een grote verdrukking van 
zeven jaren is daarom een mythe.  

Het wordt de hoogste tijd dat de geest der dwaling over de 
zgn. opname vóór de grote verdrukking wordt onderkend en 
ontmaskerd. Ik hoop daarom van harte dat men dat gaat 
inzien, en dat men zich innerlijk gaat voorbereiden op 
toekomstige verdrukkingen die aan de wederkomst van de 
Heer vooraf zullen gaan. Want pas bij de glorieuze 
wederkomst van onze Heer Jezus Christus zullen wij als 
gelovigen een verheerlijkt lichaam ontvangen. Dan zal het 
Koninkrijk van God zich op aarde openbaren onder leiding van 
Christus en zij die met Hem zullen regeren. 
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LEER HEM KENNEN (9):  
 
VERTROUWEN 
 
Door Christiana van de Velde 
 

VERTROUW, wees blij en wentel uw weg op 
de Heer. 
Dit zijn drie prachtige adviezen die in de 
Bijbel in het boek Psalmen staan 
geschreven, namelijk in Ps. 37:3-5 (NBG): 
 

VERTROUW op de Heer en doe het goede, 
woon in het land en betracht getrouwheid. 
VERLUSTIG u in de Heer; 
Dan zal Hij u geven, de wensen van uw hart. 
WENTEL uw weg op de Heer en VERTROUW op Hem. 
En Hij zal Het maken. 
 
Over dat VERTROUWEN staat in deze Psalm 37:3 in de 
herziene Statenvertaling: Bewoon de aarde en VOEDT u met 
trouw.  
 
Welke gedachten voeden jou? 
 
Dat vertrouwen heeft dus iets te maken met waarmee jij je 
voedt! Welke gedachten zijn de voeding voor jouw bestaan? 
Gedachten van God, die waar zijn: vol liefde, hoopgevend. Of 
leugen gedachten: onwaar, vol bitterheid en wanhoop. 
Ga eens rustig zitten - denkend bij het vuur van een kacheltje 
of zomaar lopend langs het strand of door een bos - en 
bedenk eens welke gedachten jij koestert, waarmee jij je 
voedt. 
 
Zonder kramp, als een kind 
 
Je hebt echt alleen maar toekomst als je leeft vanuit Zijn 
gedachten, als je leeft vanuit Zijn bron. Denk nu niet dat je de 
hele dag krampachtig je op de Heer moet richten. 
Nee, neem het zoals een kind in het natuurlijke leven heel de 
dag leeft vanuit de zekerheid van: dit zijn mijn papa en mama, 
bij hen hoor ik, zij houden van mij, ik kan altijd een beroep op 
ze doen.  Of ik nu iets stoms doe of niet, ze zullen me nooit in 
de steek laten. Zelfs al doe ik iets vreselijks, ze laten mij niet 
vallen. 
 
Het eigendom van de hemelse Vader 
 
Zo mag je ook leven in die zekerheid van je hemelse Vader. 
Vanuit dat zekere weten, vanuit dit toevertrouwen; Mijn 
hemelse Vader staat achter mij, Hij laat mij niet uit Zijn hand 
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https://www.youtube.com/watch?v=guaXvOI99eY&list=PLxqtf778JlPsKLonwp5TxqLsabBe64Hdu&index=8
https://www.youtube.com/watch?v=fGTS6GjgkP0
https://www.youtube.com/watch?v=fGTS6GjgkP0
http://www.krachtvanomhoog.nl/1969/1969_15.pdf#page=
http://www.krachtvanomhoog.nl/1978/1978_04.pdf#page=
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roven, Hij houdt van mij, en dat is niet afhankelijk van wat ik 
doe of hoe ik ben. Ik ben Zijn eigendom. 
 
Tevreden en dankbaar, zonder verwijt naar God 
 
Een TEVREDEN mens staat open en zonder verwijt 
naar God, voelt zich BLIJ en DANKBAAR en verlangt 
ernaar om de dingen van God, van de Vader in zijn 
leven waarheid te zien worden. 
Ik weet niet of jullie dat in je eigen leven ook 
kennen? Zo gauw je ontevreden bent, kijk je alleen 
nog maar naar je probleem en zie je niet meer hoe 
de Vader je helpt en Hij je wil leiden. 
En de volgende stap is dan soms, dat je boos en kwaad op God 
bent. Terwijl God juist degene is, die je krachtig wil bijstaan, 
die je niet in de steek laat en die aan jou moed en wijsheid wil 
geven, om je geloof te behouden en om uiteindelijk tot 
overwinning te komen. 
 
Een gevaarlijk vers? 
 
Er staat in deze Psalm ook: Schep VREUGDE in de Heer, dan 
zal Hij u geven wat uw hart verlangt. 
Ik vond dit een gevaarlijk vers, heel eenvoudig gezegd: je zou 
kunnen denken, dus als ik maar blij ben met de Heer, met Zijn 
woorden, dan kan ik dus alles krijgen wat ik wil… Maar dit vers 
is niet gevaarlijk, want als ik mij op de Heer richt, als ik zie 
hoeveel Hij van mij houdt… En zie hoe prachtig Hij alles heeft 
bedacht en gemaakt, zie hoe Zijn plannen zijn, zie hoe 
uiteindelijk het goede overwint, dan krijg ik zoveel hoop en 
blijdschap in mij. Namelijk, om mijn geloof in Hem te 
behouden en om een goed en gaaf mens te worden. 
 
Zeker van Gods liefde en vergeving 
 
Stel, je weet nog maar weinig van God, maar één ding heb je 
goed begrepen: alles is je vergeven en de liefde van de Vader 
is zo groot en zo vol trouw dat Hij je nooit zou afwijzen. Die 
zekerheid geeft jou zoveel kracht, zoveel moed, dat je er blij 
en onbezorgd van wordt. 
 
Sterk worden en waardevol zijn 
 
De gedachten van de Vader zijn in je hart gekomen en dat 
maakt van een labiele persoonlijkheid iemand die sterk 
wordt, iemand die weet, dat hij er niet alleen voorstaat. 
Iemand die weet ik mag er zijn, er wordt van mij gehouden. 
Ik ben iemand om van te houden. Ik ben waardevol. 
 
De Heer zal het maken als ik mijn weg op Hem wentel 
 
WENTEL uw weg op de Heer en Hij zal het maken. Wij hebben 
zo vaak het idee dat wij het moeten doen. Maar ik ben zelf de 
laatste tijd steeds meer bezig met dat korte zinnetje: Hij zal 
het maken. Hij doet dat. Maar jij bent degene die je weg op 
de Heer gewenteld hebt. Had je dat niet, dan maakt Hij het 

niet. Niet dat Hij het niet wil, maar Hij heeft jou en mij een 
vrije wil gegeven en die respecteert Hij.  
 
Trek je anderen aan of stoot je ze af? 
 

Jij bent dus degene die bepaald of Hij het maakt 
in jouw leven en sterker nog in de levens, waarbij 
jij betrokken bent. Gaan door jouw woorden, 
door jouw gedrag mensen hun hart op de Heer 
wentelen? Of zeggen mensen - nadat ze een 
poosje met jou zijn omgegaan - nou, zoals hij of 
zij denkt en doet, zo zou ik het beslist niet willen. 
 

‘Een steen is over jouw verleden gelegd’ 
 
Hoe functioneert dat dan? Ik dacht ineens aan de tekening 
van een grafsteen uit het Midden-Oosten. Je ziet dat wel in 
die Paasverhalen over de opstanding van Jezus. Er is een grote 
steen die gerold is voor de opening van het graf. Normaal 
gesproken kan niemand erbij.  
Die levensperiode is afgesloten met alles wat er ooit in 

gebeurd is. Ik stel me zo voor, dat als je je weg op de Heer 

gewenteld hebt, dat de Heer zegt: Er is nu een steen over het 

verleden van jou gelegd. Niet je verleden hoeft nu je leven te 

bepalen, niet je fouten dingen van toen, niet al datgene wat 

je tekort hebt gekregen, niet wat je heeft misvormt, het zit 

allemaal achter die steen.  

En nu ga je met Mij de weg, een weg van leven en overvloed. 

Een weg van “SAMEN”, vanuit Mijn kracht, Mijn liefde. Laat 

die steen dan ook staan en peuter niet de hele tijd in de zaken 

van vroeger. Maar leef NU. En: Geloof dat Hij bij machte is, 

om jouw weg te maken. 

 

Weg met negatief belijden! De Heer bouwt samen met jou! 

 

Stop met je belijdenis van: ‘Ik heb het nooit geleerd, ik heb 

het nooit gekregen’. Het ligt achter die steen! Belijd: samen 

met de Heer ga ik het leren, samen met de Heer wordt mij 

vergoed alles wat ik gemist heb, wat mij is aangedaan.  

De Heer is de bouwer van jouw leven, de Heer is de bouwer 

van de gemeente. Maar laat je gebed dan wel zijn: Leid mij 

Heer, mag ik uw handen en voeten zijn?  

 

Vertrouwen, verlustigen en wentelen 

 

Wat kan ik doen? VERTROUWEN, VERLUSTIGEN EN 

WENTELEN. Hij is de Bouwer, de Wegbereider, maar jij en ik 

mogen die weg lopen. Dus hoe bedoelt u dit Heer? Hoe moet 

ik dit aanpakken?  

 

Salomo vroeg Gods wijsheid, laten wij dat ook doen 

 

Ik vind het altijd zo geweldig dat koning Salomo vraagt om 

een wijs hart om het volk goed te kunnen leiden. God had 

Salomo tot koning gemaakt en Salomo wil die weg wel gaan, 

maar tegelijkertijd beseft hij dat het een enorme opdracht is, 



HOGER-OP 

14 
 

vooral als hij een koning naar Gods hart wil zijn. Als God dan 

ook vraagt wat hij wil hebben, dan zegt Salomo: ‘een wijs 

hart.’ Geweldig, dat heeft hij nodig, uit zichzelf had hij dat 

hoogstwaarschijnlijk ook niet.  

Wij staan ook vaak voor dingen die we uit onszelf niet 

hebben. Vraag erom, vraag om wijsheid, vraag om datgene 

wat je nodig hebt om te kunnen blijven functioneren naar 

Gods wil. We hebben toch gebeden om Gods handen en 

voeten te mogen zijn.  

 

Medewerkers aan Gods plan: van herstelden tot herstellers 

 

We willen toch meewerken aan het plan van God, aan dat 

gelukzalige plan dat mensen weer herstellen en dat ze weer 

met Hem gaan leven en het goede doen. 

Of houdt ons geloof op als wijzelf maar hersteld zijn… Als wij 

een leuk gezinnetje, lieve partner, fijne gemeente hebben?  

Als dat zo is, dan hebben we verkeerde prioriteiten, dan 

stellen we ons geluk boven Gods geluk.  

Heb God lief boven alles. Heb Zijn plan lief boven alles.  

En dat betekent dat God jouw en mijn herstel wil, maar ook 

het herstel van al die andere mensen, die hun VERTROUWEN 

op Hem stellen (wordt vervolgd). 

 

 

‘GOUD VANOUDS’ 

Ditmaal onder de aandacht twee 

toespraken van Ronald Kemp uit 

Amersfoort in mp3 audio en op video: 

20220424-4358-RKP-joh1:43-51-Jullie zullen de hemel 

geopend zien en de engelen Gods     Video 

20240210-6373-RKP-ex2,ex3-Roeping van Mozes-

Amersfoort          VIDEO   

Daarbij twee ‘gouwe ouwe’ over Hemelvaart en Pinksteren: 

19760523-3971-JEvdBrink-ef4:1-13-Grondbeginselen vh 
volle ev rond de Hemelvaart 

19770116-5245-JEvdBrink-joel2vrs28-32-Pinksteren-Zijn 
evangelie realiseren-Gorkum 

 

In de index van www.kdh-infotheek.nl 

vind je vele boeiende bijbelse 

boodschappen in mp3. Er kan gezocht 

worden op spreker, datum, tekst en 

thema.  

Nadere info bij: 

rita.blijdorp@upcmail.nl 

 

 

DE GEZONDE LEER (10) 

 

GEESTESDOOP (2) 
 

Door Jildert de Boer 

 

Aanwijzingen uit het oude verbond voor 

het verschil maken in werking 

 

Er is verschil tussen wedergeboorte en 

doop in de Geest. Ook in het oude verbond 

vinden we aanwijzingen dat er een verschil 

wordt gemaakt: “Dan zal ik u een nieuw 

hart en een nieuwe geest in uw binnenste geven. Ik zal het 

hart van steen uit uw lichaam wegnemen en u een hart van 

vlees geven. Ik zal Mijn Geest in uw binnenste geven. Ik zal 

maken dat u in Mijn verordeningen wandelt en dat u Mijn 

bepalingen in acht neemt en ze houdt” (Ezech. 36:26-27, 

NBG-vert.; vergelijk Ezech. 11:19; Ezech. 39:28-29). Hierin 

zien we het onderscheid tussen het krijgen van een 

vernieuwde (menselijke) geest en het ontvangen van Gods 

Geest.  

In Leviticus gaat het over de wet op de melaatsheid, dat is een 

beeld van de zonde (Lev. 14:14-18 en 25-29). De reiniging 

bestaat uit het strijken van het bloed van het schuldoffer aan 

de rechteroorlel, de rechterduim en de rechterteen. Daarna 

bovenop het bloed de rest van de olie die in zijn hand is en 

ten slotte wat van de olie in zijn hand is overgebleven, zal de 

priester doen op het hoofd van hem die gereinigd moet 

worden. We zien hierin een beeld van: de reiniging door het 

bloed, de werking van de Geest (in het symbool van de olie) 

en het vol worden van de Geest. 

De werking van de Geest in het oude verbond 

De Geest was betrokken in de schepping  

In Genesis lezen we al meteen: “En de Geest Gods zweefde 

over de wateren” (Gen. 1:2). Daar broedde (andere vert.) Gods 

Geest op de wateren, om de zichtbare schepping tot aanzijn te 

doen komen. “Door het Woord van de Heere is de hemel 

gemaakt, door de Geest van Zijn mond heel hun legermacht” 

(Ps. 33:6, NBG-vert.). De Geest van God was dus betrokken bij 

de schepping en ook onder het oude verbond actief bezig. 

Uiterlijke toerusting 

In het oude testament lezen we hooguit dat de Geest op of 

over bepaalde Godsmannen kwam of dat de Geest hen 

aandreef. We zien dat de Geest vaak op richters, koningen, 

priesters en profeten rustte, of over hen kwam en hen 
J.E. van den Brink 

https://www.kdh-infotheek.nl/_downloads/78e0bd38d8151082f029d21f3077f251
https://www.kdh-infotheek.nl/_downloads/78e0bd38d8151082f029d21f3077f251
https://youtu.be/xvMLaYZqsRs
https://www.kdh-infotheek.nl/_downloads/ac8cc3bb09c69e818c1d5eda3a2f37ac
https://www.kdh-infotheek.nl/_downloads/ac8cc3bb09c69e818c1d5eda3a2f37ac
https://www.youtube.com/watch?v=POaKorVQHAw
https://www.kdh-infotheek.nl/_downloads/ddf801d884358d9c1f17ba85657370e3
https://www.kdh-infotheek.nl/_downloads/ddf801d884358d9c1f17ba85657370e3
https://www.kdh-infotheek.nl/_downloads/a26df4bc346ad3654e6751cdc567a178
https://www.kdh-infotheek.nl/_downloads/a26df4bc346ad3654e6751cdc567a178
http://www.kdh-infotheek.nl/
mailto:rita.blijdorp@upcmail.nl
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toerustte voor hun dienst. Van blijvende inwoning van de 

heilige Geest was onder het oude verbond nog geen sprake. 

Om God te dienen had men de wet van Mozes gekregen en 

om deze te houden was men aangewezen op eigen kracht. 

Voorbeelden werking van de Geest onder het oude verbond 

Om bepaalde taken te verrichten werden sommige personen 

aangesteld. Zo werden Besaleël en Oholiab vervuld met Gods 

Geest, met wijsheid, inzicht en kennis voor allerlei werk. Zij 

werden vervuld met kunstvaardigheid om ontwerpen voor de 

tabernakel te bedenken en die uit te voeren (Ex. 35:30-35; Ex. 

36:1-8). Het betrof hier een uiterlijke dienst, die met handen 

werd verricht. 

Van Simson lezen we: “En de Geest des Heren begon hem aan 

te drijven” (Richt. 13:25). Bij hem was er veel uiterlijke kracht om 

uiterlijke vijanden te verslaan. Over innerlijke kracht om zijn 

vleselijke lusten richting vrouwen aan te pakken en zichzelf rein 

te bewaren, lezen we niets. De Bergrede met het oog op het 

nieuwe verbond verlegt het accent naar de binnenkant: “Een 

ieder die een vrouw aanziet om haar te begeren, heeft IN ZIJN 

HART reeds echtbreuk met haar gepleegd” (Matth. 5:28). Jozef 

was uit ander hout gesneden, de zegen des Heren rustte op 

hem (Gen. 39:3-5) en hij weerstond de verleiding van de 

vrouw van Potifar (Gen. 39:7-12). Farao sprak later over Jozef 

na diens uitleg - door God hem bekend gemaakt - van de 

dromen van de koning: “Zouden wij iemand kunnen vinden 

als deze, een man, in wie de Geest Gods is”? (Gen. 41:38). 

Jozef kreeg door de Geest van God wijsheid met betrekking 

tot het verzamelen, opslaan en bewaren van voedsel om een 

heel volk in leven te behouden. 

Ook Saul werd door de Geest des Heren aangegrepen (1 Sam. 

11:6; vergelijk 1 Sam. 10:6,10), maar later ging hij zijn eigen 

weg. Toen sprak Samuël: “Voorwaar, weerspannigheid is 

zonde van toverij en ongezeggelijkheid is afgoderij en 

dienen van terafim (familiegoden). Omdat gij het woord van 

de HERE verworpen hebt, heeft Hij u verworpen, zodat gij 

geen koning meer zult zijn” (1 Sam. 15:23, NBG-vert.) De 

Geest des Heren week van hem door ongehoorzaamheid (1 

Sam. 16:14). Hij werd gaandeweg meer en meer door een 

boze geest geleid die hem angst aanjoeg. Het spelen door 

David schonk hem verlichting in deze toestand, maar van een 

definitieve oplossing door bevrijding van demonen was onder 

het oude verbond geen sprake. De boze geest voerde hem 

naar een waarzegster in Endor en dreef hem uiteindelijk tot 

zelfmoord. 

Na de zalving met olie door Samuël tot koning lezen we van 

David: “Vanaf die dag greep de Geest des Heren hem aan” 

(1 Sam. 16:13, NBG-vert.)  Of met de HSV: “En de Geest van 

de HEERE werd vaardig over David vanaf die dag en 

voortaan.” 

David was een man naar Gods hart, maar na zijn zware zonde 

met Bathseba bad hij onder meer: “Verwerp mij niet van voor 

Uw aangezicht en neem Uw heilige Geest niet van mij weg” (Ps. 

51:13). Hij vreesde geheel en al de tegenwoordigheid van God 

en de bijstand van Gods Geest te moeten missen.  

Duidelijk is dat het hier niet gaat om de blijvende inwonende 

kracht van de heilige Geest, die in het nieuwe verbond juist de 

wortel der zonde - de begeerte in het vlees, dat wil zeggen: in het 

gedachteleven - gaat aanpakken, nadat de oude mens met zijn 

praktijken is afgelegd (Kol. 3:9; Ef. 4:22). Daarbij maakt de Geest 

ons bekwaam voor het op een levende manier dienen in de 

gemeente (Rom. 7:6; 2 Kor. 3:6) en het functioneren van al de 

gaven: “zodat gij ten aanzien van geen enkele genadegave te 

kort komt” (1 Kor. 1:7, NBG-vert.).  

De profeten in het oude verbond speurden na op welke of 

hoedanige tijd de Geest van Christus in hen doelde in hun 

getuigenis vóóraf. Ze begrepen er uit de verte iets van. Zij 

getuigden van al het lijden van Christus en van al de heerlijkheid 

daarna, maar hun werd geopenbaard, dat zij ons dienden met 

die dingen, die ons thans verkondigd zijn (1 Petr. 1:10-12). Het 

wachten was echter op de komst van Christus en op de 

uitstorting van de heilige Geest, die van de hemel gezonden is, 

dat wil zeggen op de pinksterdag, die het werk van Christus op 

aarde voortzette als Geest van Christus. Van Johannes de Doper 

- de laatste en grootste onder het oude verbond (Luk. 16:16) - 

staat, dat hij groot zal zijn voor de Here, en met de heilige Geest 

vervuld zal worden, reeds van de schoot zijner moeder aan (Luk. 

1:15). Hij groeide op en werd gesterkt door de Geest (van 

buitenaf) (Luk. 1:80). Toch is de kleinste in het Koninkrijk der 

hemelen groter dan hij (Matth. 11:11). Wie de heilige Geest 

blijvend in zich heeft wonen, zoals sinds de pinksterdag van 

Handelingen 2 mogelijk wordt, is in die zin door het nieuwe 

verbond boven Johannes geplaatst. Van de oude Simeon in de 

tempel lezen we eveneens: “De heilige Geest was OP hem” (Luk. 

2:25). Niet: in hem! Hij leefde immers nog onder het oude 

verbond vóór Pinksteren. De blijvende inwoning van de heilige 

Geest is een kenmerk van het nieuwe verbond! 

Het kernprobleem van het oude verbond 

Door de dienst van de hogepriester in het oude verbond gaf de 

heilige Geest te kennen dat de weg naar het heiligdom nog niet 

open lag, zolang de eerste (voorste) tent - het heilige - nog 

bestond (Hebr. 9:7-8). Allerlei bepalingen voor het vlees waren 

opgelegd tot de tijd van het herstel, dat wil zeggen: het nieuwe 

verbond (Hebr. 9:10). Gods tegenwoordigheid - de wolkkolom - 

rustte in het oude verbond op het heilige der heiligen (de tweede 

tent), waar men geen toegang of ingang had. In het oude 

verbond had men geen hoop die reikte tot binnen het 

voorhangsel (Hebr. 6:19-20; Hebr. 10:19-20). Men stuitte op het 

vlees der zonde, de scheidingsmuur van ongerechtigheden die 

men bedreven had (gesymboliseerd door het voorhangsel), 
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waardoor Gods aangezicht verborgen was (Jes. 59:1-2). Jezus 

baande de nieuwe en levende weg dwars door het van boven 

naar beneden  gescheurde voorhangsel heen en zo werd de weg 

tot God de Vader weer ingewijd en de toegang vrijgemaakt voor 

ons (Hebr. 10:19-22). 

Wat de wet niet voor elkaar kreeg 

De wet van Mozes kon wel de openbare zonde enigszins 

beteugelen of intomen. De wet gaf een rem op de zonde, maar 

had geen definitieve, afdoende oplossing voor de inwonende 

begeerten der zonde (Rom. 7:17). De wet kon de zonde die 

buiten het lichaam kwam, oordelen en door middel van de 

schaduwoffers het bedekken van de zonde bieden, maar deze 

niet wegnemen (Hebr. 10:1-4). Voor de zonde in het lichaam - in 

het stadium van het gedachteleven - kon de wet geen werkelijke 

oplossing bieden. Bovendien sprak de wet niet over de 

veroorzakers van verleiding tot zonde: de boze geesten uit het 

rijk der duisternis. In het oude verbond opereerden deze 

demonen veelal achter de coulissen, terwijl Jezus aan het kruis 

de overheden en machten ontwapend en openlijk 

tentoongesteld heeft en zo over hen gezegevierd (Kol. 2:15). 

Onder de wet gold het principe: “wie deze dingen doet, zal 

leven” (Gal. 3:12). Dat probeerde men te volbrengen in eigen, 

menselijke kracht en die was ontoereikend. De heilige Geest 

werkte toen slechts van buitenaf.  Waar behoefte aan was, werd 

met Pinksteren werkelijkheid: de heilige Geest werd inwonend 

beschikbaar voor de gelovigen en die goddelijke kracht hadden 

zij nodig (wordt vervolgd). 

 

LIEDEREN om te luisteren 

 
Door Henk Verbeek 

 

We gaan binnenkort weer het Pinksterfeest 

vieren - daarom onderstaande keuze aan 

liederen uit Kapelklanken:  

In Lied 190 (Jezus Christus, U Het Levend 

Woord) zingen we van Jezus Christus die altijd naar ons hoort 

en van God die doet wat Hij belooft. Ook over God die redt, 

bevrijdt en ons opvoert tot heerlijkheid. Jezus is het Lam dat 

de schuld der wereld op zich nam, zoals Lied 76 (‘t Lam komt 

lof toe) laat horen. 

Jezus is de Doper in de Geest en 'zo beleven wij echt 

pinksterfeest' eindigt het lied. Dat doen we dan ook nog met 

Lied 185 (Pinkstervreugde). Weliswaar een beetje oud 

Nederlands maar de bedoeling is duidelijk: zelf tot bron van 

levend water zijn tot 't goddelijk licht in ieder mens schijnt en 

God alles in allen zal zijn. 

GEDICHT    

 
Energie  
energie  
groene stroom  
puur uit de natuur  

 
In de geestelijke wereld  
die voor mij werkelijkheid is 
kom ik zulke energieslurpers tegen  
als je niet oppast zuigen ze je helemaal leeg.  

 
Heer,  
help mij  
om alleen maar  
energie te geven  
aan de dingen die  
echt belangrijk zijn  
dingen die eeuwig zijn  
dus aan de dingen van U.  

 
U bent  
elk moment  
mijn bron van energie 
bron waaruit ik putten mag  
overdag en in mijn nacht 

 

 

 

DE WEG VAN OVERWINNING 
 
Door Eljakim Nuijten 

 

In Normandië 
 
Regelmatig ben ik in Normandië. Met 

‘Walkyourlife’ ben ik er inmiddels al 20 

keer geweest. Maar ook in de zomer-

vakantie hebben we er wel eens een 

weekje gekampeerd. 

 

Afgelopen zomervakantie was ik er met mijn vrouw en met 

mijn broer en zijn vrouw op een camping tussen Omaha en 

Utah beach. Mijn dochter appte of ze met haar jonge gezin 

ook een paar dagen kon komen kamperen. Wij naar de 

receptie en er waren mogelijkheden. Er was nog een plaatsje 

vrij.  

Zo gezegd zo geregeld dus. Een dag later waren ze gearri-

veerd. Gezellig         

 

Liberty Road 

 

Behalve zwemmen en lekker uitrusten hebben we 

ook wat musea bezocht die met D-Day en het begin 

van de bevrijding van Europa te maken hadden. We 

gingen naar een klein museum langs het strand van 

Utah Beach. Vanaf dit strand begint de “Liberty 

Road” en deze weg eindigt in de Ardennen bij Bastogne. Deze 

Gerrit van Ek 

https://youtu.be/KNecrg_7poc
https://youtu.be/H-fgGCs7kIs
https://youtu.be/FKC0s2KbUb0
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weg gingen de bevrijders van Europa. Langs 

deze weg staan vele wegwijzers om de weg aan 

te duiden. Bij dat museum maakten we deze 

foto. Onze kleinzoon, toen 3 jaar oud, ging bij 

deze wegwijzer staan en omarmde deze uit 

zichzelf. Een mooi plaatje.         

 

Een andere weg van de Vrijheid 

 

Toen ik deze foto zag moest ik denken aan een 

andere weg van overwinning. De weg van 

overwinning die Jezus voor ons gebaand heeft. Betreden wij 

die ook? Omarmen wij die ook? 

Jezus is ons voorgegaan. Hij heeft de weg gebaand. Een weg 

die wij mogen gaan, wanneer wij Jezus willen volgen in ons 

leven. En…willen we dat? Wil je dat? Zijn weg geeft ware 

vrede. Maar zoek je ook die ware vrede? Vrede in je hart. Of 

zoek je een andere vrede? 

 

Deze weg die Jezus voor ons gebaand heeft, betreft o.a. het 

overwinnen van de satan en dood. De weg naar God, onze 

hemelse Vader, heeft Hij laten zien. Hij heeft Gods plan met 

de mens geopenbaard, heeft ons laten zien wie God, onze 

Vader werkelijk is. Alle vijanden heeft Hij overwonnen die 

deze weg blokkeerden. In Jezus is ware vrijheid, ware vrede. 

Tot in eeuwigheid! 

 

De weg die de geallieerden moesten gaan was een weg van 

strijd. Verlies en overwinning. Het overwinnen van de vijand. 

Bolwerken innemen. 

 

Jezus heeft alles wat de wereld biedt als ‘onbelangrijk’ 

beschouwd en heeft zich 100% ingezet voor de weg van de 

eeuwige vrijheid. Dat heeft Hem dan ook alles gekost! Zelfs 

Zijn leven. Maar dat had Hij er voor over. Om te doen wat God 

voor Hem weggelegd had. 

 

En nu naar mijzelf… heb ik alles er voor over om Jezus te 

volgen? Ik kom er achter dat ik dat diep in mijn hart wel wil, 

maar dat het niet altijd makkelijk gaat. Het is een proces. Dit 

is een weg in mijn eigen leven. Soms sta ik stil op die weg, kijk 

ik achterom en besef hoe lang ik al op weg ben. En Eljakim… 

heb je dan vrede in je hart? Ja, oprecht kan ik zeggen dat ik 

vrede in mijn hart heb. Maar ik ben nog steeds onderweg. 

Soms laat ik die omarming van Jezus een beetje los… dan kijk 

ik om mij heen. Laat ik mij afleiden. Komt er een moment van 

strijd… 

 

Vertrouw, geloof en groei! 

 

In het oude testament staat hoe het volk van Israël uit Egypte 

was getrokken. Op weg naar het beloofde land, onder leiding 

van God. En onder aanvoering van Mozes. Vele verhalen 

staan er over geschreven. Soms moeilijke momenten en soms 

mooie momenten. Maar God heeft een plan, en 

Hij ging verder. Later onder leiding van Jozua 

gingen ze het beloofde land verspieden, 

ontdekken. Ontdekken wat God voor hen 

bestemd had. Jozua en Kaleb lieten zich niet 

ontmoedigen. Zij hadden een vast vertrouwen 

en geloof in Gods leiding en dus nabijheid. Zij 

trokken verder. Het beloofde land in. 

Gaande op onze weg mogen wij ook 

vertrouwen op Gods leiding en nabijheid. En 

ook op Jezus’ werk hierin. Jezus staat naast ons 

en wil ons helpen, daar waar het moeilijk is blijven 

vooruitkijken en voortgaan. Verder trekken, verder groeien 

als zoon en dochter van God. Verder eigen maken wat God 

voor ons heeft klaarliggen. Niet alleen in wat we mogen 

weten over Zijn plan, maar ook door te mogen groeien als 

geestelijk mens. God heeft daarvoor Zijn Geest beschikbaar 

gesteld. Het belangrijkste is om ons doel voor ogen te 

houden: Groeien als zoon en dochter naar volwassenheid… 

geestelijke volwassenheid, zodat wij zichtbaar mogen worden 

in deze wereld. Dat Gods liefde en plan zichtbaar mag worden 

in ons! 

 

En dat wil ik ook. Ondanks de tegenstander, ondanks strijd. In 

1 Tim. 6 vers 12 staat de bekende tekst: 

 

Strijd de goede strijd des geloofs, grijp het eeuwige leven, 

waartoe gij geroepen zijt en de goede belijdenis afgelegd 

hebt voor vele getuigen. 

 

De mens is geschapen met eeuwigheidswaarde. We zijn 

bestemd voor een eeuwig leven. Een leven tot in eeuwigheid 

met en bij God onze hemelse Vader. Daar moet ons doel zijn. 

De enige weg om in die eeuwigheid van God te komen is door 

je leven aan Jezus Christus, Gods Zoon over te geven. En om 

samen met Hem los te komen van alles wat je van die weg 

afhoudt. Daar ligt de strijd. 

 

Diezelfde dag werd ook deze foto gemaakt. Van dezelfde 

kleinzoon. Ook een mooie sprekende foto. Niet vanwege de 
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tank maar vanwege dat kleine mannetje dat wijst. Het is alsof 

hij zegt: “Volg mij, we moeten die kant op, daar is de weg!” 

Ik zie hierin een ‘beeld’ dat we ook mogen worden en zijn als 

de kinderen. Volledig vertrouwen op God. Vertrouwen op Zijn 

bescherming, Hij gaat met ons. Maar we moeten wel in 

beweging komen. Het einddoel voor ogen houden. De weg 

van Jezus, de weg van een hemelse vrijheid! 

 

En wat nu zo bijzonder is? Onze kleinzoon heet Victor Jozua! 

Ga! 

 

Ga de weg van Jezus. Ga deze weg van overwinning op alles 

wat je tegen wil houden deze weg te gaan. Ga deze weg met 

Jezus. Groei in je komen in de vrijheid van God, ga verder op 

die weg die Jezus voor ons gebaand heeft! Wees een 

overwinnaar in Jezus, voor God! En Zijn plan! 

 

VOOR JONGEREN 

IDENTITY MATTERS!  

Door Zeina Bassa-Dafesh 

 

Deze keer gaan we inzoomen op het 

thema: IDENTITEIT! Stel je jezelf ook wel 

eens vragen rondom je identiteit? Wie 

ben ik eigenlijk? Wat vinden anderen van 

mij? Veel mensen hebben een 

identiteitscrisis en komen niet tot de 

vrede die God voor ze heeft.  

 

Wat is identiteit eigenlijk? 

Dat is een beeld dat je van jezelf hebt. Dus je zelfbeeld. We 

zeggen ook soms je hebt een slecht of positief zelfbeeld. 

Wanneer er een groot verschil is tussen hoe je over jezelf 

denkt en hoe je zou willen zijn, leidt dit tot ontevredenheid 

en onzekerheid. Je identiteit is verbonden aan je ziel. Waar 

bestaat je ziel uit? De ziel bestaat uit drie onderdelen: 

verstand, wil, gevoel.  

Zoektocht naar je identiteit 

Waar kun je jouw identiteit in zoeken? Identiteit zoeken in je 

intelligentie, uiterlijk, IPhone, kleding, vriendengroep, etc. 

Onze maatschappij waardeert je vaak pas als je succes hebt 

en als je dingen goed kunt. Als je géén succes hebt of mensen 

zeggen negatieve dingen over je, voel je je vaak niet 

gewaardeerd of afgewezen. Zeker in je tienertijd kan de 

mening van anderen enorm belangrijk voor je zijn. Daarnaast 

komen er zoveel beelden op je af… hoe moet je hier allemaal 

aan voldoen?!   

Wat bepaalt je identiteit? Je gevoel of je geloof? 

Vaak luisteren we naar ons gevoel, niet wat de Bijbel ons 

oproept om te doen. Maar…. we leven uit geloof, niet uit 

gevoel. Hoe kun jij jouw gevoel overrulen? Kijk je naar hoe je 

bent in de Geest of in het vlees? (Rom 8:5-8). Hoe je naar 

jezelf kijkt is mega belangrijk. Wanneer God naar je kijkt, wat 

ziet hij? En als wij kijken, wat zien wij? De duivel wil je dat je 

niet meer jezelf in de Geest ziet, maar naar het vlees. Om je 

op te zadelen met geesten van minderwaardigheid, afwijzing 

en verwerping die ondermijnend werken voor je identiteit.  

Juist bij christenen wil hij die vanuit het vlees en hun werken 

laten kijken.  

 

Wat is het geheime recept om vanuit de Geest te leven?  

 

Weet je het nog?... denk weer aan een spiraal ….. 

Je gaat de Geest geloven en dat beïnvloedt je 

vlees…  dus niet vechten tegen je vlees, maar geloven in wat 

de Geest doet. Geloven gaan we zo mee oefenen in een 

Identiteit-Oefening! Jij blijft een keuze houden in wat je denkt 

en wat je gelooft. God roept ons op om ons denken te 

vernieuwen. En wordt niet gelijkvormig aan deze wereld, 

maar wordt hervormd door de vernieuwing van uw denken, 

opdat gij moogt erkennen wat de wil van God is, het goede, 

welgevallige en volkomene (Romeinen 12:2). 

 

Look Forward! 

Het gaat in wezen niet om je aardse identiteit (dus bijv. uit 

welke nest je geboren bent, uit welk cultuur je komt, hoeveel 

talenten je wel of niet hebt), maar om je nieuwe identiteit. Zo 

is dan wie in Christus is een nieuwe schepping: het oude is 

voorbijgegaan, zie, het nieuwe is gekomen (2 Korintiërs 

5:17). Onze oude identiteit is zonder Christus, maar en 

wanneer je in Jezus gelooft, is je nieuwe identiteit in Christus.  

Wat betekent het dat alles nieuw is geworden? Dus ook ons 

zelfbeeld? Je hoeft je niet meer te laten leiden in hoe je toen 

over jezelf dacht. Dan hoef je geen gehoor meer te geven aan 

de geest van verwerping en afwijzing. Hoe vaak word je 

misleid om terug te kijken? Zo zie jij dan ook jezelf = zo ga je 



HOGER-OP 

19 
 

dan ook doen. Kun je leugens en waarheid onderscheiden? 

Wat je gelooft, bepaalt je zelfbeeld. 

Identiteit-Oefening 

 

Probeer bij ieder vers hieronder een beeld te vormen, een 

plaatje bij te maken. Neem de tijd om tot je door te laten 

dringen wat dit beeld te zeggen heeft over wie jij bent voor 

God.  

• Ik ben Gods kind (1 Johannes 3:1) 

• Ik ben een vriend van Jezus (Johannes 15:15) 

• Ik ben gerechtvaardigd uit het geloof (Romeinen 

5:1) 

• Ik ben vrijgemaakt van de wet der zonde 

(Romeinen 8:2) 

• Ik ben gekocht en betaald (1 Korintiërs 6:20) 

• Ik ben een lid van Christus’ lichaam (1 Korintiërs 

12:27) 

• Ik ben een nieuwe schepping (2 Korintiërs 5:17) 

• Ik ben een heilige (Efeziërs 1:1) 

• Ik ben geschapen om goede werken te doen 

(Efeziërs 2:10) 

• Ik heb toegang tot de Vader (Efeziërs 2:18) 

• Ik ben een burger van een rijk in de hemelen 

(Filippenzen 3:20) 

• Ik vermag alle dingen in Hem (Filippenzen 4:13) 

Lees vervolgens zelf de ‘… is’ (zie hieronder) hardop voor en 

geloof met hart en ziel dat wat er gezegd wordt ook werkelijk 

waar is. 

(eigen naam) is Gods kind (1 Johannes 3:1)  

(eigen naam) is een vriend van Jezus (Johannes 15:15) 

(eigen naam) is gerechtvaardigd uit het geloof (Romeinen 

5:1) 

(eigen naam) is vrijgemaakt van de wet der zonde 

(Romeinen 8:2) 

(eigen naam) is gekocht en betaald (1 Korintiërs 6:20) 

(eigen naam) is een lid van Christus’ lichaam (1 Korintiërs 

12:27) 

(eigen naam) is een nieuwe schepping (2 Korintiërs 5:17) 

(eigen naam) is een heilige (Efeziërs 1:1) 

(eigen naam) is geschapen om goede werken te doen 

(Efeziërs 2:10) 

(eigen naam) is heeft toegang tot de Vader (Efeziërs 2:18) 

(eigen naam) is een burger van een rijk in de hemelen 

(Filippenzen 3:20) 

(eigen naam) is vermag alle dingen in Hem (Filippenzen 4:13) 

Hoe was het om deze twee oefeningen te doen? Was er een 

verschil tussen de eerste en de tweede oefening in hoe het 

binnenkwam? Het is belangrijk om te weten wie je bent in 

Christus. Het gaat erom dat jij een kind van God bent, dat 

beseft en dan ga je je ook zo gedragen. Dan verdwijnt je 

zoektocht naar je identiteit in andere dingen. En sta je stevig 

in je schoenen, ook wanneer het om je heen stormt.  

 

 

GEDICHT 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

‘Mijn kind, Ik zou je willen zeggen: 
mijn héle hart…verlangt naar jou! 

Want alles zou Ik met je willen delen 
mijn liefde voor jou, mijn tróóst, mijn trouw…’ 

 
‘En mijn kind, Ik zou je willen zeggen 

dat Ik je kén… en van je hou! 
Dat Ik je zorgen zie, je verdriet 

en ook je strijd… die niemand zíet…’ 
 

‘Maar wéét dan dat Ik bij jou ben 
en jouw verlangend hárt zie, naar Mij! 

Dat jij in stille momenten aan Mij denkt 
en verlángt om weer te leven… met Mij!’  

 
‘Dus open opnieuw je hárt voor Mij 

zoals je vroeger zo vaak deed! 
Nee… mijn kind, Ik stél geen vragen  

maar verblijd Mij… als jij Mij niet vergéét!’ 
 

‘En als je dan bij Mij komt en bij Mij schuilt 
mijn kind… ZAL IK ER ZIJN VOOR JOU! 

Dan zal Ik je omringen met ál mijn liefde, 
overspoelen met vreugde, omdat Ik zó van je 

hou!’ 
 

 
 
 

Hanny 
Laurita  
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INDEX EN TREFWOORDENREGISTER HOGER-OP 

Door Henk Verbeek 

Iemand vroeg mij pas of het niet handig zou zijn om een index 

(lijst van uitgaven met artikelen) en trefwoordenregister van 

Hoger-Op te kunnen raadplegen.  

Welaan, dat kan nu! Op de  Magazine pagina staat rechts-

onder 'Magazine: Index en Trefwoordenlijst'. Daar kun je ze 

dus vinden. Het zijn trefwoorden uit de titels dus niet uit de 

artikelen zelf. Uiteraard is het nogal wat werk om na elke 

uitgave deze bestanden bij te werken maar ik zal mijn best 

doen. De uitgaven t/m maart zijn erin verwerkt en ik hoop dat 

er veel gebruik van zal worden gemaakt. 

 

DE WEBSITE BIJ DIT BLAD 

Dat is: https://www.hoger-op.nl De extra artikelen van de 

redactie op de website geven een duidelijk inzicht wat het 

volle evangelie is. Ook alle verschenen nummers van het 

digitale blad ‘Hoger-op’ zijn te vinden onder Magazine in PDF-

vorm. Gemeenten die achter het volle evangelie staan, zijn 

vindbaar onder dát kopje met hun websites en onder Links 

staan een aantal onafhankelijke websites. Er is een 

zoekfunctie om d.m.v. een trefwoord in de artikelen te vinden 

waar je naar zoekt. Als je een reactie wil geven op de site kan 

dat via button Contact. Nadat de reactie gecheckt is, plaatst 

de beheerder/vormgever van de site, Henk Verbeek, hem 

eronder. 

 

WEBSITES 

 

Websites die behulpzaam zijn voor het volle evangelie en de 

boodschap van het Koninkrijk der hemelen: 

• https://www.hoger-op.nl/gemeenten 

• https://www.hoger-op.nl/links 

 
MEDEDELING 

Uiterste datum indienen kopij voor no. 5 van jaargang 3, mei 

2024 is 14-05-2024.  In het volgende nummer wordt de serie 

artikelen door Toon van den Hoorn en die van Henk Lijzenga 

voortgezet. 

 

COLOFON 

Doel 

‘Hoger-op’ is een blad voor geloofsopbouw, verdieping en 

evangelisatie. Het wil een bijdrage geven: 

• Aan de samenbinding van gemeenten die de boodschap 
van het ‘volle evangelie’ (dat wil zeggen: het volledige 
evangelie) willen uitdragen. 

• Daarnaast geeft het impulsen voor de persoonlijke 
geloofsgroei van jong en oud.  

• We beogen de verbreiding van het evangelie van het 
Koninkrijk van de hemelen (= de hemelsferen), ook buiten 
de directe, eigen kring. 

Vanuit de volheid van het evangelie willen we een boodschap 

uitdragen die het inzicht in Gods Woord verdiept. Het biedt 

een stimulans om Jezus na te volgen in de dagelijkse praktijk 

door in eigen leven ‘hogerop’ met de Heer te komen. 

 

Digitaal magazine 

‘Hoger-op’ is een gratis digitaal blad. U kunt meer adressen 

ervoor opgeven via redactie@hoger-op.nl die interesse 

(kunnen) hebben het te ontvangen. Het blad verschijnt met 

ingang van 2023 om de maand (11x per jaar met een 

combinummer in juli-augustus) en heeft een omvang van 18-

20 pagina’s. Elk nummer zal rond de 22ee van de maand 

uitkomen. Hoewel het fijn is dat mensen het blad door de 

gemeente mailen, verdient het de voorkeur als men zelf 

persoonlijk een gratis abonnement aanvraagt. Door de 

publicatie als pdf op de website https://www.hoger-op.nl 

(met een link voor de ontvangers per e-mail) kan het 

gemakkelijk worden doorgestuurd naar andere christenen 

met wie je contacten onderhoudt en/of in gesprek bent. Al 

verschenen nummers zijn terug te vinden op de website. Er 

wordt ook op sociale media, met name op facebook, 

bekendheid aan gegeven. 

 

Links 

Het is fijn als er een link geplaatst naar https://hoger-op.nl/ 

op verwante gemeentewebsites, waardoor men op het blad 

wordt geattendeerd. 

 

Redactie     

Jildert de Boer 

Vormgeving 

Henk Verbeek 

 

Verantwoording en copyright 

Elke auteur draagt de verantwoordelijkheid voor zijn/haar 

artikelen en de redactie is verantwoordelijk voor de 

publicatie ervan. De link naar de pdf van het blad op de 

website kan vrij doorgezonden worden via de e-mail. Bij 

overname van artikelen: graag bronvermelding. 

 

Correspondentieadres: Jan Azn. Leeghwaterstraat 6, 3841 KC 

Harderwijk; Tel. 06-27269342; E-mail: redactie@hoger-op.nl 
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